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[00:04:08] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Otwieram czterdziestą drugą sesję Rady Gminy 

Gródek. Stwierdzam, że w sesji uczestniczy czternastu Radnych, co stanowi kworum, przy którym 

Rada Gminy Gródek może obradować i podejmować prawomocne uchwały. Informuję Państwa 

Radnych, iż na stoliku protokolanta, pani Katarzyny Anchimowicz, wyłożony jest protokół obrad 

czterdziestej pierwszej sesji Rady Gminy. Przypominam, iż w trakcie dzisiejszej sesji Państwo 

Radni możecie składać poprawki lub uzupełnienia do treści protokołu, po czym protokół zostanie 

przyjęty i podpisany. Witam serdecznie Radnych Rady Gminy Gródek, pana Wiesława Kuleszę 

Wójta Gminy, panią Lilię Waraksa Zastępcę Wójta Gminy, panią Martę Popławską Skarbnika 

Gminy, pana Wojciecha Srockiego Radcę Prawnego, panią Annę Grycuk Radną powiatu 

białostockiego i zarazem dyrektora szkoły podstawowej w Gródku, przedstawicieli instytucji 

publicznych działających na terenie gminy, pana Marcina Bielawsę przedstawiciela kontrolnej 

placówki straży granicznej w Bobrownikach, dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych 

gminy, panią Magdę Łotysz dyrektora Gminnego Centrum Kultury, panią Halinę Karpiuk dyrektora 

przedszkola samorządowego w Gródku, panią Jolantę Bójko kierownika Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej, panią Katarzynę Rogacz jeszcze kierownika biblioteki publiczne w Gródku, 

panią Dorotę Sulżyk redaktora naczelnego Wiadomości Gródeckich, pracowników Urzędu, 

Sołtysów, witam serdecznie wszystkich Państwa. Wysoka Rado, przystępujemy obecnie do 

ustalenia porządku obrad czterdziestej drugiej sesji Rady Gminy. Proponowany porządek obrad 

Państwo Radni... Ale proszę o spokój. Proponowany porządek obrad Państwo Radni 

otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Czy ktoś chce zabrać głos w sprawie 

proponowanego porządku obrad? Odczytam zatem porządek obrad czterdziestej drugiej sesji 

Rady Gminy Gródek. Punkt pierwszy, otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. Punkt 

drugi, ustalenie porządku obrad. Punkt trzeci, sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie 

międzysesyjnym. Punkt czwarty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w 
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sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwa tysiące 

dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań 

na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści siedem. Punkt piąty, rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty drugi rok. 

Punkt szósty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia trzy – dwa tysiące dwadzieścia sześć 

wraz z prognozą kwoty długi i spłat zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia trzy – dwa 

tysiące trzydzieści osiem. Punkt siódmy, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty trzeci rok. Punkt ósmy, rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Gródek w związku z 

niewykonywaniem przez niego czynności nakazanych prawem polegających na zapewnieniu 

dostępu do danych przestrzennych dotyczących miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. Punkt dziewiąty, rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie programu współpracy gminy Gródek z organizacjami pozarządowymi 

na dwa tysiące dwudziesty trzeci rok. Punkt dziesiąty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

nadania statutu bibliotece publicznej w Gródku. Punkt jedenasty, rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie planu pracy Rady Gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty trzeci rok. Punkt dwunasty, 

pytania i wnioski Radnych. Punkt trzynasty, wolne wnioski i informacje. Punkt czternasty, przyjęcie 

protokołu obrad czterdziestej pierwszej sesji Rady Gminy Gródek. Punkt piętnasty, zamknięcie 

obrad. Kto z Państwa Radnych jest za proponowanym porządkiem obrad? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego... 

systemu głosowania ogłaszam, iż za proponowanym porządkiem obrad opowiedziało się 

czternastu Radnych, głosów przeciw nie było, brak jednego głosu. Stwierdzam, że porządek obrad 

dzisiejszej sesji został ustalony. Punkt pierwszy i drugi porządku obrad uważam za zrealizowany. 

Przystępujemy do realizacji trzeciego punktu dzisiejszej sesji – sprawozdanie z działalności Wójta 

Gminy w okresie międzysesyjnym. Proszę bardzo panie Wójcie, udzielam panu głosu. 

[00:09:52] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Dziękuję bardzo panie Przewodniczący. Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado, szanowni Państwo, czterdziesta pierwsza sesja Rady Gminy Gródek odbyła się w 

dniu dwudziestego dziewiątego listopada dwa tysiące dwadzieścia dwa. Uchwały, które były 

przyjmowane są realizowane na bieżąco. I tak jak zwykle ten okres międzysesyjny pozwala na to, 

żeby... albo potrzebę, żeby wydać zarządzenia potrzebne do realizacji zadań gminy. Pierwsze to 

w sprawie zmian w budżecie gminy Gródek na dwutysięczny dwudziesty drugi rok. Kolejne to w 

sprawie upoważnienia kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku do 

wydawania decyzji przyznających dodatek węglowy. Temat też znany. W sprawie upoważnienia 

kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku do wydawania decyzji 

przyznających dodatek dla gospodarstw domowych. Kolejne to w sprawie upoważnienia 

kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku do prowadzenia postępowań w 
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sprawach dotyczących wypłaty dodatku elektrycznego. Kolejne to w sprawie ustalenia planu 

kontroli podatkowej na dwutysięczny dwudziesty trzeci rok. W sprawie zmiany planu finansowego 

rachunku środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID na wypłatę dodatku dla gospodarstw 

domowych z tytułu wykorzystywania niektórych źródeł ciepła. W sprawie określenia sposobu 

wykonania uchwał Rada Gminy Gródek. W sprawie przeprowadzenia konsultacji projektu uchwały 

w sprawie programu współpracy gminy Gródek z organizacjami pozarządowymi na dwutysięczny 

dwudziesty trzeci rok. W sprawie zmiany planu finansowego rachunku środków z Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19 na wypłatę dodatku węglowego. W sprawie zmiany planu 

finansowego rachunku środków z Funduszu Pomocy. W sprawie planu wykorzystania gminnego 

zasobu nieruchomości gminy Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwadzieścia cztery. 

W sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych projektu regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie gminy Gródek. W sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Gródek 

na dwa tysiące dwudziesty drugi rok obejmującego plan budżetu i jednostki. W sprawie 

wprowadzenia procedury powagi naruszenia ochrony danych osobowych przetwarzających w 

Urzędzie Gminy Gródek. Kolejne zarządzenie to w sprawie regulaminu wynagradzania 

pracowników samorządowych zatrudnionych w Urzędzie Gminy Gródek. W sprawie regulaminu 

pracy w Urzędzie Gminy Gródek. W zakresie ewidencjonowania przedsiębiorców będących 

osobami fizycznymi w Centralnej Ewidencji i Informacji o Działalności Gospodarczej do Urzędu 

Gminy Gródek wpłynął jeden wniosek tym razem tylko o wpis działalności gospodarczej oraz 

jeden wniosek o wykreślenie przedsiębiorcy z CEIDG. Złożone wnioski zostały przekształcone na 

formę dokumentu elektronicznego i przekazane za pośrednictwem platformy usług administracji 

publicznej do Centralnej Ewidencji i Informacji o Działalności Gospodarczej. Jeżeli chodzi o 

sprawy inwestycyjne to tutaj, o czym wczoraj na Komisji informowaliśmy, unieważniono 

postępowanie o udzielenie zamówienia na przebudowę ulicy Pogodnej i Słonecznej w Gródku, z 

uwagi na utratę dofinansowania ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na realizację 

zadania został ogłoszony przetarg. Był dwukrotnie. Pierwszy czternastego października 

dwutysięcznego dwudziestego drugiego roku, który z uwagi na awarię ePUAP-u w dniu składania 

ofert uniemożliwił ich złożenie wszystkim zainteresowanym wykonawcom i konieczne było jego 

unieważnienie w dniu czwartego listopada dwa tysiące dwudziestego drugiego roku. Następnie 

ogłoszono drugi przetarg w dniu ósmego listopada dwa tysiące dwadzieścia dwa. Wpłynęło 

dziewięć ofert, z czego jedna z nich nieprawidłowo wczytana została przez system miniPortal, 

pomimo prawidłowego złożenia przez ePUAP. Informację o możliwości odszyfrowania jednej z 

ofert przesłano do systemu miniPortal, po czym otrzymano informację, iż błąd leży po stronie 

systemu i plik oferty zostanie przez Urząd Zamówień Publicznych naprawiony. Po czym będzie 

można go odszyfrować. Odszyfrowanie nastąpiło dopiero dwunastego grudnia dwa tysiące 

dwadzieścia dwa, co wiązało się z konieczności unieważnienia postępowania, gdyż warunkiem 

ustawowym, który umożliwiał otrzymania dofinansowania było podpisanie umowy z wykonawcą do 

piętnastego grudnia dwa tysiące dwadzieścia dwa. Aby stało się to skuteczne wybór oferty musiał 

zostać dokonany najpóźniej dziewiątego... do dziewiątego grudnia dwa tysiące dwadzieścia dwa, 

co z opisanych przyczyn nie mogło być możliwe. Samo postępowania nie mogły być też 
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ogłoszone wcześniej, ponieważ realizacja zadania powinna trwać nie dłużej niż dwanaście 

miesięcy i podpisanie umowy z wykonawcą w połowie roku skutkowałoby realizacją, potrzebą 

realizacji tego zadania w tym również w czasie zimy. W dniu dwudziestego siódmego grudnia dwa 

tysiące dwadzieścia dwa ogłoszono postępowanie o udzielenie zamówienia na rozbudowę wraz z 

przebudową budynku Urzędu Gminy. Zadanie jest dofinansowane ze środków Rządowego 

Funduszu Polski Ład – Programu Inwestycji Strategicznych. I tutaj otrzymaliśmy sześć milionów 

trzysta siedemdziesiąt pięć tysięcy złotych dofinansowania, co stanowi osiemdziesiąt pięć procent 

planowanych kosztów realizacji. Całkowity koszt wynos, według kosztorysu naszego, siedem 

milionów sześćset sześćdziesiąt siedem tysięcy. 

[00:15:19] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Zakończono prace remontowe wykonywane przez 

firmę DOMAR Dawid Zarzecki z siedzibą w Białymstoku w ramach zadania „Remont sali 

gimnastycznej w szkole podstawowej w Gródku – etap drugi” obejmujące docieplenie stropu 

dachu sali, zaplecze gimnastyczne, wykonanie instalacji odgromowej i uziemiającej oraz remont 

łazienek na bloku sportowym w szkole podstawowej w Gródku. Zadanie jest finansowane ze 

środków pozyskanych z wygranej w konkursie rosnąca odporność w ramach Narodowego 

Programu Szczepień. Trwa remont pomieszczeń w budynku przy ulicy Fabrycznej 1 w Gródku, w 

których znajduje się Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej. Wykonawcą jest pan Artur Prus 

prowadzący działalność gospodarczą pod nazwą Usługi Remontowo-Budowlane Artur Prus. 

Zadanie jest finansowane ze środków uzyskanych z wygranej w konkursie też Rosnąca 

Odporność w ramach Narodowego Programu Szczepień. Gmina Gródek bierze udział w zakupie 

paliwa stałego z przeznaczeniem do gospodarstw do dnia trzydziestego pierwszego grudnia dwa 

tysiące dwadzieścia dwa, zgodnie z artykułem trzydzieści cztery ustęp jeden Ustawy z dnia 

dwudziestego siódmego października dwa tysiące dwadzieścia dwa o zakupie preferencyjnym 

paliwa stałego dla gospodarstw domowych. Podpisano już umowę z podmiotem uprawnionym... 

do prowadzenia sprzedaży gminom paliwa stałego, to jest Węglokoks S.A. z siedzibą w 

Katowicach. Zamówiono dwadzieścia pięć ton węgla w asortymencie groszek i pięćdziesiąt ton 

węgla grubego orzech. Odebrano już partię tego właśnie... no oczywiście tego groszku i 

dwadzieścia pięć ton też węgla tego grubszego. W chwili obecnej trwa wydawanie węgla zgodnie 

ze złożonymi wnioskami o zakup preferencyjny paliwa stałego dla gospodarstw domowych. W 

naszym przypadku w gminie Gródek ważymy ten węgiel w workach dwudziestopięciokilowych, w 

zależności od tego, kto ile zamierza kupić. Jest łatwiejsze wydawanie, bo nie mamy takiej wagi, 

która da warunki do tego, żeby zważyć jakiś tam ciężki samochód, a więc też ta forma jest w 

naszych warunkach najbardziej prawidłowa. Trwają prace... No i wygodna dla odbierających 

oczywiście. Trwają prace w ramach zadania pod nazwą „Montaż instalacji fotowoltaicznych z 

magazynami energii na budynkach użyteczności publicznej w gminie Gródek”. W ramach 

pierwszej części zamówienia obejmującego montaż instalacji fotowoltaicznych na budynkach 

użyteczności publicznej prace wykonywane przez firmę SunGrant spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością, z siedzibą w Białymstoku. Natomiast w ramach drugiej części zamówienia 
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obejmującego montaż magazynów energii na potrzeby budynków użyteczności publicznej prace 

wykonuje firma FHS spółka z ograniczoną odpowiedzialnością, z siedzibą w Myślenicach. Zadanie 

jest finansowane ze środków własnych oraz dofinansowane ze środków Rządowego Funduszu 

Polski Ład – Program Inwestycji Strategicznych. W pierwszym przypadku, jeżeli chodzi o 

fotowoltaikę no to tak na styku. Nie wiem, czy... chyba raczej się nie uda w tym roku zakończyć 

też, ale jest na... to zadanie jest na tak zwanym ukończeniu. Natomiast jeżeli chodzi o magazyny 

energii to będzie realizowane po nowym roku, tam odpowiednio według harmonogramu. W 

dalszym ciągu trwają roboty budowlane w ramach zadania „Poprawa efektywności energetycznej 

remizy OSP poprzez wykonanie kompleksowej termomodernizacji”. Prace termomodernizacyjne 

budynku, to jest wymiana stolarki okiennej, dachowej, drzwi, wrót garażowych, docieplenie ścian, 

wymiana pokrycia dachowego. Są wykonywane przez przedsiębiorstwo handlowo-usługowe Tas 

spółka cywilna z siedzibą w Białymstoku. Natomiast nowa kotłownia na biomasę oraz montaż 

instalacji fotowoltaicznej z magazynami energii jest wykonywana przez firmę FHS spółka z 

siedzibą w Myślenicach. Zadanie jest współfinansowane ze środków Rządowego Funduszu Polski 

Ład – Program Inwestycji Strategicznych. Tutaj, jeżeli chodzi o tę termomodernizację to firma 

zamierzała zakończyć w tym roku, ale też troszeczkę zabraknie czasu. Natomiast jeżeli chodzi o 

te właśnie... fotowoltaikę i te no... magazyny energii to niestety będzie to zakończone w 

następnym roku. W zakresie bieżącego utrzymania dróg zlecono odśnieżanie dróg na terenie 

gminy Gródek, a także posypywanie solanką dróg powiatowych i gminnych w Gródku, na terenie 

gminy. W ramach bieżącej działalności Urzędu wydano decyzję w sprawie uzgodnienia lokalizacji 

zjazdu z drogi gminnej. W zakresie planowania i zagospodarowania przestrzennego wydano 

osiem decyzji o warunkach zabudowy, dwie decyzje zatwierdzające podział nieruchomości, cztery 

zgłoszenia zamiaru usunięcia drzew na nieruchomości stanowiącej własność osób fizycznych na 

cel niezwiązany z prowadzeniem działalności gospodarczej. I tutaj po przeprowadzeniu przez 

pracownika procedury, w tym oględzin, dokonaniu oględzin, Wójt jako organ uprawniony na 

podstawie Ustawy o ochronie przyrody nie wniósł sprzeciwu. 

[00:20:05] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Wydano decyzję o środowiskowych 

uwarunkowaniach niestwierdzającą potrzebę przeprowadzenia oceny oddziaływania na 

środowisko przedsięwzięcia polegającego na przebudowie, rozbudowę istniejącego budynku 

inwentarskiego, obory wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną na terenie nieruchomości o 

numerze ewidencyjnym gruntu 93/1, 93/2 i 94, obręb Straszewo, gmina Gródek. W dniu szóstego 

grudnia dwa tysiące dwadzieścia dwa zawarto trzy notarialne akty, umowy sprzedaży 

nieruchomości gruntowej. Pierwsze to położona w obrębie Gródek osiem, w obrębie osiem, gmina 

Gródek, oznaczonym numerem ewidencyjnym 1900/1 o powierzchni 00,649 za kwotę trzydzieści 

cztery tysiące czterysta dwadzieścia sześć złotych. Druga to położona też w obrębie... osiem, 

gmina Gródek, oznaczonym numerem ewidencyjnym 1900/2 o powierzchni 00,280 za kwotę 

jedenaście tysięcy sześćset sześćdziesiąt cztery. I trzecia położona w obrębie osiem, gmina 

Gródek, oznaczonym numerem ewidencyjnym 1900/3 o powierzchni 0,1695 za kwotę dwadzieścia 
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osiem tysięcy dwadzieścia pięć złotych. Sprzedaż na rzecz użytkownika wieczystego, czyli ci 

Państwo posiadali w użytkowaniu wieczystym akurat i wystąpili o sprzedaż tego... w sposób 

dozwolony przepisami. W dniu dwudziestego grudnia dwa tysiące dwadzieścia dwa zawarto 

notarialną umowę sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej w obrębie dwadzieścia sześć 

Skroblaki, gmina Gródek, oznaczonej numerem ewidencyjnym 96 o powierzchni 2,15 hektara za 

kwotę sześćdziesiąt sześć tysięcy sześćset osiemdziesiąt złotych netto. W dniu dwudziestego 

pierwszego grudnia dwadzieścia dwa zawarto notarialną umowę sprzedaży nieruchomości 

gruntowej położonej w obrębie osiem, Gródek, gmina Gródek, oznaczonym numerem 

ewidencyjnym 518/1 o powierzchni 0,1 i numerze ewidencyjnym, geodezyjnym 519 o powierzchni 

00,772 hektara za kwotę czterdzieści dwa tysiące pięćdziesiąt złotych na rzecz też użytkownika 

wieczystego. W dniu trzynastego grudnia dwa tysiące dwadzieścia dwa zawarto umowę z firmą 

Eko-Stok spółka z ograniczoną odpowiedzialnością, z siedzibą w Górskie Ponikły Stok w zakresie 

odbioru transportu i likwidacji zwłok padłych porzuconych zwierząt domowych i gospodarskich 

oraz zwierzyny leśnej z terenu gminy w roku dwutysięcznym dwudziestym trzecim. W dniach 

trzynasty – czternasty grudnia bieżącego roku, czterdziestu dwóch uczniów szkoły podstawowej w 

Gródku uczestniczyło w wycieczce do Łodzi zorganizowanej w ramach przedsięwzięcia Ministra 

Edukacji i Nauki pod nazwą „Poznaj Polskę”. Kwota dofinansowania wyniosła dziesięć tysięcy. W 

dniu dziewiętnastego grudnia dwa tysiące dwadzieścia dwa zawarto umowę z firmą, która... 

Projektowanie i Usługi Budowlane Maciej Citko, z siedzibą w Białymstoku, w zakresie 

sporządzania projektów decyzji o warunkach zabudowy oraz projektu decyzji ustalenia inwestycji 

celu publicznego w dwutysięcznym dwudziestym trzecim roku. W dniu dwudziestego grudnia dwa 

tysiące dwadzieścia dwa zawarto umowę z firmą KOMA Białystok spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą w Białymstoku na odbiór odpadów komunalnych z nieruchomości 

położonych na terenie gminy Gródek, na których zamieszkują mieszkańcy oraz nieruchomości, na 

których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne będące obiektami 

użyteczności publicznej stanowiących własność gminy Gródek. Cena jednostkowa brutto za jedną 

tonę wynosi sześćset pięćdziesiąt cztery złote czterdzieści groszy. Całkowita wartość zamówienia 

wynosi dziewięćset osiemdziesiąt tysięcy sto brutto. W dniu dwudziestego pierwszego grudnia 

dwa tysiące dwadzieścia dwa zawarto umowę z firmą GROT z siedzibą w Białymstoku w zakresie 

odbioru i transportu zwierząt rannych w wyniku zdarzenia drogowego oraz zapewnienia 

zwierzętom całodobowej opieki weterynaryjnej i odłowu, opiece i umieszczenia drobnych rannych 

zwierząt dzikich i dzikich ptaków w ośrodkach rehabilitacji zwierząt, odłowu zwierząt dzikich, a w 

tym rannych, zagrażających zdrowiu i życiu ludzkiemu z terenu gminy w roku dwudziestym 

trzecim. W dniu dwudziestego drugiego grudnia dwa tysiące dwadzieścia dwa została zwarta 

umowa między gminą Gródek a panem Romanem Tarasewiczem prowadzącym działalność pod 

nazwą Instalacje RTV-SAT Roman Tarasewicz na konserwację urządzeń oświetlenia ulic i parków, 

placów i innych otwartych terenów publicznych na obszarze gminy Gródek na okres od 

pierwszego stycznia dwa tysiące dwadzieścia trzy do końca roku dwutysięcznego trzeciego, dwa 

tysiące dwudziestego trzeciego. Wynagrodzenie miesięczne ryczałtowe określono w kwocie pięć 

tysięcy siedemset dziewięćdziesiąt brutto. W dniu dwudziestego siódmego grudnia dwa tysiące 
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dwa dwa zawarto umowę z firmą Toi Toi spółka z ograniczoną odpowiedzialnością, z siedzibą w 

Warszawie w zakresie serwisów przenośnych kabin sanitarnych stanowiących własność gminy w 

dwutysięcznym dwudziestym trzecim roku. Zgodnie z Ustawą o wspieraniu termomodernizacji, 

remontów oraz centralnej ewidencji emisyjności budynków wszyscy właściciele i zarządcy 

budynków mieli obowiązek złożyć deklarację dotyczącą źródeł ciepła i źródeł spalania paliw dla 

budynków już istniejących. W terminie do trzydziestego czerwca w gminie Gródek złożono dotąd 

dwa tysiące czterysta dwadzieścia sześć deklaracji na trzy tysiące sześćdziesiąt cztery punktów 

adresowych, co daje poziom wypełnienia bazy na poziomie siedemdziesiąt dziewięć procent. I 

dwudzieste siódme miejsce w rankingu gmin z największą liczbą złożonych deklaracji w 

województwie podlaskim na sto osiemnaście gmin. 

[00:25:52] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Część punktów adresowych, dla których nie złożono 

deklaracji dotyczy nieruchomości niezabudowanych lub niezamieszkałych. Wszystkie te przypadki 

będą weryfikowane. W przypadku uruchomienia nowych źródeł ciepła właściciel ma obowiązek 

złożyć stosowną deklarację w terminie czternastu dni od dnia ich uruchomienia. Zakończyło się 

zadanie realizowane w ramach Programu Opieki Nad Zwierzętami Bezdomnymi oraz 

Zapobieganiu Bezdomności Zwierząt na terenie gminy Gródek. I tutaj w sumie... te czynności typu 

kastrowanie, oznakowanie, wysterylizowanie wyniosły... to na łączną kwot osiem tysięcy pięćset 

sześćdziesiąt, w tym cztery tysiące dwieście osiemdziesiąt złotych środki podlaskiej fundacji dla 

zwierząt Bonifacy, cztery tysiące dwieście osiemdziesiąt złotych ze środków gminy Gródek. No i 

tak jak zwykle uczestniczyłem w spotkaniach, w tym posiedzeniu Komisji Gospodarski, Finansów i 

Rolnictwa Rady Gminy, we wspólnej Komisji w dniu wczorajszym. W Mikołajkach organizowanym 

przez Centrum Kultury, a także spotkanie opłatkowe w szkole niepublicznej... w Załukach, w 

szkole niepublicznej w Załukach. Tyle mniej więcej. Jeżeli są pytania to bardzo proszę. Dziękuję 

za wysłuchanie. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję panu Wójtowi za przedstawienie 

sprawozdania z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. Czy ktoś z Państwa 

Radnych ma pytania odnośnie przedstawionego sprawozdania? Panie Wójcie, ja mam takie 

pytanie, bo niektórzy mieszkańcy zgłaszali zapotrzebowanie na ekogroszek. Jak to jest z tym 

ekogroszkiem? Czy, czy, czy gmina jakoś zapewni ekogroszek? Czy... 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy nie było ekogroszku, to się nazywało groszek i taki jest. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Aha. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Czyli groszek i orzech gruby. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Co prawda on nie za bardzo gruby, ale, ale... 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Sprawa jasna. Dobra, dzięki. Skoro nie ma więcej 

pytań, stwierdzam, że sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym 

zostało przyjęte do wiadomości. Trzeci punkt dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. 

Przystępujemy do realizacji czwartego punktu dzisiejszej sesji – rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na 

lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognoza kwoty długu i 

spłat zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści siedem. Projekt 

uchwały otrzymaliśmy wczoraj przed wspólnym posiedzeniem Komisji Stałych. Był on 

szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w dniu 

wczorajszym. Proszę panią Skarbnik o omówienie projektu uchwały. 

- Skarbnik Gminy Marta Popławska: W zakresie zmiany wieloletniej prognozy finansowej aktualizuje 

się dane w zakresie dochodów i wydatków w nim zawartych. W odniesieniu do dotychczasowych 

zmian budżetu gminy na dwa tysiące dwudziesty drugi rok, które związane były z bieżącym 

funkcjonowaniem jednostek budżetowych gminy, udzielonymi i otrzymanymi dotacjami oraz 

środkami na realizację zadań własnych i zleconych. W zakresie przedsięwzięć ujętych w 

wieloletniej prognozie finansowej aktualizuje się wydatki majątkowe w zakresie przedsięwzięcia 

„Poprawa efektywności energetycznej remizy OSP Gródek poprzez wykonanie kompleksowej 

termomodernizacji” z uwagi na przeniesienie części robót na pierwszy kwartał dwa tysiące 

dwudziestego trzeciego roku. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo. Czy są pytania odnośnie 

omawianego projektu uchwały? Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego 

Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na 

temat omawianego projektu uchwały. 

[00:30:00] 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był omawiany w dniu wczorajszym na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady 

Gminy w Gródku. Projekt uchwały uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady, dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję za przedstawienie opinii. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

gminy Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z 

prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące 

trzydzieści siedem została podjęta jednogłośnie. Przystępujemy do realizacji piątego punktu 

dzisiejszej sesji – rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Gródek na 
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dwa tysiące dwudziestego drugiego roku. Podobnie jak poprzednia uchwała, otrzymaliśmy ją 

wczoraj przed wspólnym posiedzeniem Komisji Stałych Rady Gminy. Poproszę panią Skarbnik o 

omówienie projektu uchwały. 

- Skarbnik Gminy Marta Popławska: W zakresie zmian w budżecie gminy Gródek na dwa tysiące 

dwudziesty drugi rok, dokonano ich na podstawie umowy zawartej o wsparcie realizacji zadania 

publicznego, realizowanego w ramach programu Asystent Rodziny na rok dwa tysiące dwudziesty 

drugi. I tutaj gmina otrzymała środki na realizację tego zadania w kwocie trzech tysięcy złotych, o 

które zwiększa się plan dochodów własnych budżetu oraz plan wydatków Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Gródku. Na podstawie informacji Wojewody Podlaskiego z dnia 

dwudziestego pierwszego grudnia o zmianach w dotacjach celowych, zwiększa się plan 

dochodów zleconych budżetu oraz plan wydatków Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Gródku o kwotę sto osiemdziesiąt jeden złotych czterdzieści groszy, z przeznaczeniem na 

sfinansowanie zadań związanych z przyznaniem Karty Dużej Rodziny. Na podstawie wniosku 

dyrektora szkoły podstawowej w Gródku z dnia trzynastego grudnia dokonuje się zmian w planie 

dochodów i wydatków jednostki, które zostały wprowadzone w celu zabezpieczenia bieżącej 

działalności szkoły. Na podstawie informacji Ministra Finansów z dnia dwudziestego piątego 

listopada o przyznaniu środków z rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej, zwiększa się plan 

dochodów budżetu oraz plan wydatków szkoły podstawowej w Gródku o kwotę trzydzieści trzy 

tysiące trzysta dziewięćdziesiąt pięć złotych. Dokonuje się zmian w planie dochodów i wydatków 

w ramach realizacji zadania „Poprawa efektywności energetycznej remizy OSP Gródek poprzez 

wykonanie kompleksowej modernizacji”, z uwagi na przesunięcie części prac na pierwszy kwartał 

przyszłego roku. Tutaj zmniejszają się dochody, jak i wydatki. Dochody o czterdzieści sześć 

tysięcy dziewięćset pięćdziesiąt siedem złotych, a wydatki o czterdzieści pięć tysięcy pięćset 

trzynaście złotych, w klasyfikacji siedemset pięćdziesiąt cztery dwanaście, paragraf sześćset pięć 

i o kwotę czterdzieści sześć tysięcy dziewięćset pięćdziesiąt siedem złotych w klasyfikacji 

siedemset pięćdziesiąt cztery dwanaście, paragraf sześćset trzydzieści siedem. Aktualizuje się 

załącznik „Zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu gminy Gródek” w 

zakresie dotacji wypłacanej Stowarzyszeniu Załuki nad Supraślą, prowadzącemu niepubliczną 

szkołę podstawową w Załukach, z uwagi na otrzymanie środków z Funduszu Pomocy na edukację 

dzieci z Ukrainy. Aktualizuje się załącznik „Plan przychodów i kosztów samorządowych zakładów 

budżetowych na dwa tysiące dwudziesty drugi rok”. Ponadto dokonuje się zmian planu wydatków 

Urzędu Gminy Gródek w związku z bieżącym funkcjonowaniem jednostki i wykonywaniem zadań 

gminy. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma 

pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza 

Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o 

przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był szczegółowo omawiany w dniu wczorajszym na wspólnym posiedzeniu Komisji 
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Stałych Rady Gminy w Gródku. Projekt uchwały uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady, 

dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Wystąpił błąd, alert. Yhm. Tylko u mnie? No, ale później było wpisane, że wystąpił błąd. Aha. Na 

podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały 

opowiedziało się piętnastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie 

wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy Gródek 

na dwa tysiące dwudziesty drugi rok została podjęta jednogłośnie. Przystępujemy do rozpatrzenia 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata 

dwa tysiące dwadzieścia trzy – dwa tysiące dwadzieścia sześć wraz z prognozą kwoty długu i 

spłat zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia trzy – dwa tysiące trzydzieści osiem. Projekt 

uchwały otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Był on tematem wspólnego 

posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy w dniu wczorajszym. Proszę Martę Popławską, 

Skarbnika Gminy, o przedstawienie projektu uchwały. 

[00:36:40] 

- Skarbnik Gminy Marta Popławska: Ja może tutaj objaśnienia do wieloletniej prognozy finansowej... 

są dosyć obszerne. Wczoraj były też również omawiane. Ja może tylko odniosę się do projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata 

dwadzieścia trzy – dwadzieścia sześć wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 

dwadzieścia trzy – trzydzieści osiem. W stosunku do tego, co Państwo Radni otrzymali 

zarządzeniem w dniu piętnastego listopada zwiększono dochody o kwotę dwóch milionów 

dziewięćset pięćdziesięciu tysięcy dziewięćset czterdziestu dwóch złotych. Są to dochody 

majątkowe. Zwiększono wydatki o kwotę trzech milionów trzystu jeden tysięcy ośmiuset 

pięćdziesięciu ośmiu złotych siedemdziesięciu ośmiu groszy. Tutaj zarówno wydatki bieżące o 

pięćdziesiąt osiem tysięcy sto dziewięćdziesiąt dwa złote pięćdziesiąt groszy i majątkowe – trzy 

miliony dwieście czterdzieści trzy tysiące sześćset sześćdziesiąt sześć złotych dwadzieścia osiem 

groszy. W związku z powyższym zwiększył się deficyt budżetu o kwotę trzysta pięćdziesiąt tysięcy 

dziewięćset szesnaście złotych siedemdziesiąt osiem groszy oraz dokonano zmian w źródłach 

jego pokrycia. W odniesieniu do formalnej poprawności projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwadzieścia trzy – dwadzieścia sześć wraz 

z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata dwadzieścia trzy – trzydzieści osiem 

sprostowano uwagi zawarte w opinii z dnia dziewiątego grudnia dwa tysiące dwudziestego 

drugiego roku Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku poprzez poprawne wykazanie 

wartości dla lat dwa tysiące dwadzieścia cztery, dwa tysiące dwadzieścia pięć i dwa tysiące dwa 

siedem, w kolumnach 1.2.1, 1.2.2 i 1.2. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania 

odnośnie omawianego projektu uchwały? Nie widzę. Odczytam obecnie opinię Regionalnej Izby 
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Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia trzy – 

dwa tysiące dwadzieścia sześć wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata dwa 

tysiące dwadzieścia trzy – dwa tysiące trzydzieści osiem. Uchwała Składu Orzekającego 

Regionalnej Izy Obrachunkowej w Białymstoku z dnia dziewiątego grudnia dwa tysiące 

dwudziestego drugiego roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia trzy – 

dwa tysiące dwadzieścia sześć wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata dwa 

tysiące dwadzieścia trzy – dwa tysiące trzydzieści osiem. Na podstawie artykułu trzynastego, 

punkt dwunasty i artykułu dziewiętnastego, ustęp drugi Ustawy z dnia siódmego października 

tysiąc dziewięćset dziewięćdziesiątego drugiego roku o Regionalnych Izbach Obrachunkowych, 

tekst jednolity, Dziennik Ustaw z dwa tysiące dwudziestego drugiego roku, pozycja tysiąc sześćset 

sześćdziesiąt osiem, artykułu dwieście trzydzieści, ustęp drugi i trzeci Ustawy z dnia 

dwudziestego siódmego sierpnia dwa tysiące dziewiątego roku o finansach publicznych, tekst 

jednolity, Dziennik Ustaw z dwa tysiące dwudziestego drugiego roku, pozycja tysiąc sześćset 

trzydzieści cztery ze zmianami oraz Zarządzenia numer 1/14 z dnia pierwszego kwietnia dwa 

tysiące czternastego roku Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie 

wyznaczenia składów orzekających i ich przewodniczących działających w siedzibie Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Białymstoku i zespołów zamiejscowych w Łomży i Suwałkach, Skład 

Orzekający w osobach Katarzyna Gawrońska – Przewodnicząca, Paweł Gałka – Członek, 

Agnieszka Garasimiuk – Członek, opiniuje z zastrzeżeniami sformułowanymi sformułowanymi w 

uzasadnieniu projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy 

Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia trzy – dwa tysiące dwadzieścia sześć wraz z prognozą 

kwoty długu i spłat zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia trzy – dwa tysiące trzydzieści 

osiem. 

[00:40:45] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: (kontynuując) Uzasadnienie, Skład Orzekający 

sformułował opinię o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

gminy Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia trzy – dwa tysiące dwadzieścia sześć wraz z 

prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia trzy – dwa tysiące 

trzydzieści osiem zawartym w zarządzeniu numer 358/22 Wójta Gminy Gródek z dnia piętnastego 

listopada dwa tysiące dwudziestego drugiego roku, data wpływu do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej piętnastego listopada dwa tysiące dwudziestego drugiego roku, z uwzględnieniem 

projektu budżetu gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty trzeci rok przyjętego zarządzeniem 

numer 359/22 Wójta Gminy Gródek z dnia piętnastego listopada dwa tysiące dwudziestego 

drugiego roku, data wpływu do Regionalnej Izby Obrachunkowej piętnasty listopada dwa tysiące 

dwadzieścia dwa z uwzględnieniem projektu budżetu gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty 

trzeci rok przyjętego zarządzeniem numer 359/22 z dnia piętnastego listopada dwa tysiące 

dwudziestego drugiego roku. Analiza powyższych dokumentów wykazała, iż zachowano wymogi 



XLII SESJA RADY GMINY GRÓDEK GRUDZIEŃ 
www.transkryptor.pl 

12 

okresowe wynikające z artykułu dwieście dwadzieścia siedem Ustawy z dnia dwudziestego 

siódmego sierpnia dwa tysiące dziewiątego roku o finansach publicznych, tekst jednolity, Dziennik 

Ustaw z dwa tysiące dwudziestego drugiego roku, pozycja tysiąc sześćset trzydzieści cztery ze 

zmianami. Przedłożony projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek 

na lata dwa tysiące dwadzieścia trzy – dwa tysiące dwadzieścia sześć wraz z prognozą kwoty 

długu i spłat zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia trzy – dwa tysiące trzydzieści osiem 

spełnia co do zasady wymagania formalne w zakresie kompletności przedmiotu regulacji 

określonych w przepisach artykułu dwieście dwa sześć, artykułu dwieście dwadzieścia siedem, 

artykułu dwieście dwadzieścia osiem i artykułu dwieście dwadzieścia dziewięć Ustawy z dnia 

dwudziestego siódmego sierpnia dwa tysiące dziewiątego roku o finansach publicznych oraz 

przepisach rozporządzenia Ministra Finansów z dnia dziesiątego stycznia dwa tysiące trzynastego 

roku w sprawie wieloletniej prognozy finansowej jednostki samorządu terytorialnego, tekst 

jednolity, Dziennik Ustaw z dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku, pozycja osiemdziesiąt trzy. 

Przyjęte dla roku dwa tysiące dwudziestego trzeciego wartości znajdują uzasadnienie w projekcie 

budżetu gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty trzeci rok i są z nim zgodne w zakresie 

ogólnych kwot dochodów i wydatków w wyniku budżetu, jak i wielkości przychodów i rozchodów. 

Projekt budżetu gminy Gródek przewiduje dochody ogółem w wysokości trzydzieści jeden 

milionów trzysta sześćdziesiąt cztery tysiące sześćset dziewięćdziesiąt siedem złotych, w tym 

dochody bieżące dwadzieścia pięć milionów dziewięćset dwadzieścia dziewięć tysięcy sześćset 

trzydzieści dwa złote. Dochody majątkowe – pięć milionów czterysta trzydzieści pięć tysięcy 

sześćdziesiąt pięć złotych oraz wydatki ogółem w kwocie trzydzieści cztery miliony sto 

siedemnaście tysięcy osiemset dwadzieścia sześć złotych, w tym wydatki bieżące – dwadzieścia 

sześć milionów trzynaście tysięcy sześćset pięćdziesiąt sześć złotych, wydatki majątkowe – osiem 

milionów sto cztery tysiące sto siedemdziesiąt złotych. Różnica pomiędzy planowanymi 

dochodami a wydatkami budżetu stanowi deficyt w wysokości dwa miliony siedemset pięćdziesiąt 

trzy tysiące sto dwadzieścia dziewięć złotych. Jako źródło pokrycia tego deficytu wskazano 

przychody z tytułu zaciągniętych kredytów w kwocie milion sto tysięcy oraz przychody z tytułu 

wolnych środków, o których mowa w artykule dwieście siedemnastym, ustęp drugi, punkt szósty 

Ustawy o finansach publicznych w kwocie milion sześćset pięćdziesiąt trzy tysiące sto 

dwadzieścia dziewięć złotych. Łączna planowana w projekcie budżetu na dwa tysiące dwudziesty 

trzeci rok kwota przychodów wynosi trzy miliony trzysta sześćdziesiąt osiem tysięcy sto 

dwadzieścia dziewięć złotych i poza wyżej wskazanymi przychodami obejmuje jeszcze przychody 

z tytułu wolnych środków w wysokości sześćset piętnaście tysięcy złotych. Przeznaczone na 

rozchody z tytułu spłaty otrzymanych krajowych pożyczek i kredytów w kwocie dziewięćdziesiąt 

pięć tysięcy złotych oraz wykupu papierów wartościowych w kwocie pięćset dwudziestu tysięcy 

złotych. 

[00:45:24] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: (kontynuując) Analiza sprawozdań oraz bilansu z 

wykonania budżetu gminy za dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok sporządzonego według stanu 
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na trzydziesty pierwszy grudnia dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok, jak również 

przewidywanego wykonania za rok dwa tysiące dwudziesty drugi, określonych, przedłożonych w 

Izbie projektów wskazuje, iż przychody wewnętrzne w wysokości dwa miliony dwieście 

sześćdziesiąt osiem tysięcy sto dwadzieścia dziewięć złotych będą możliwe do zaangażowania w 

budżecie roku dwa tysiące dwudziestego trzeciego. Skład Orzekający podkreśla jednak, że 

warunkiem przyjęcia przez Radę wyżej przedstawionej konstrukcji budżetu jest zamknięcie roku 

dwa tysiące dwudziestego drugiego przewidywanym, niższym od planowanego deficytem 

budżetowym. Z przedłożonego projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy na lata dwa tysiące dwadzieścia trzy – dwa tysiące trzydzieści osiem wynika, iż 

w dwa tysiące dwudziestym drugim roku gmina nie zaciągnie zobowiązań dłużnych, a zadłużenie 

gminy na koniec dwa tysiące dwudziestego drugiego roku wyniesie dziewięć milionów dwieście 

pięćdziesiąt jeden tysięcy sześćset czterdzieści dwa złote. W związku z konstrukcją budżetu 

zaplanowaną na dwa tysiące dwudziesty trzeci rok zadłużenie gminy na koniec dwa tysiące 

dwudziestego trzeciego roku wzrośnie i wyniesie dziewięć milionów siedemset trzydzieści sześć 

tysięcy sześćset czterdzieści dwa złote. Zaciągnięty i planowany do zaciągnięcia w dwa tysiące 

dwudziestym trzecim roku dług ma być spłacony do końca dwa tysiące trzydziestego ósmego roku. 

W kolejnych latach objętych prognozą gmina nie planuje pozyskiwania nowych przychodów z 

tytułu zwrotnych. Według założeń przedłożonego projektu WPF gmina ma zaciągnąć w latach dwa 

tysiące dwadzieścia cztery – dwa tysiące trzydzieści osiem dokładnie wyniki z budżetów, kolumna 

trzecia WPF, które w całości będą służyły finansowaniu w poszczególnych latach rozchodów 

tytułem spłaty zaciągniętego i planowanego do zaciągnięcia długu, kolumna 3.1 WPF. W latach 

dwa tysiące dwadzieścia cztery – dwa tysiące trzydzieści siedem zakładane są ponadto, tak 

zwane, nadwyżki operacyjne, czyli dodatnie różnice między dochodami bieżącymi, a wydatkami 

bieżącymi, uwzględniające wymogi reguły wydatkowej z artykułu dwieście czterdzieści dwa, ustęp 

jeden Ustawy o finansach publicznych, kształtujących się na poziomie sześćset trzydzieści pięć 

tysięcy... siedemset piętnaście tysięcy czterdzieści sześć złotych. Na rok dwa tysiące dwudziesty 

trzeci zaplanowano niedobór operacyjny, a na rok dwa tysiące trzydziesty ósmy nadwyżkę 

operacyjną w wysokości trzysta osiemdziesiąt sześć tysięcy pięćset dziewięćdziesiąt sześć 

złotych. W całym okresie objętym prognozą planuje się uzyskiwanie dochodów ze sprzedaży 

majątku, w łącznej kwocie wynoszącej jeden milion dziewięćset pięćdziesiąt pięć tysięcy złotych. Z 

przedłożonego projektu uchwały w sprawie uchwalenia WPF gminy wynika, iż we wszystkich 

latach objętych prognozą zostanie zachowana relacja, o której mowa w artykule dwieście 

czterdziestym trzecim Ustawy z dnia dwudziestego siódmego sierpnia dwa tysiące dziewiątego 

roku o finansach publicznych, to znaczy wskaźniki planowanych w poszczególnych latach spłat 

zobowiązań wynikających z relacji po lewej stronie nierówności we wzorze z artykuł dwieście 

czterdzieści trzy Ustawy o finansach publicznych nie przekroczą wskaźników dopuszczalnych 

limitów spłat zobowiązań, określonych po prawej stronie nierówności we wzorze. Podkreślić 

jednak trzeba, że realizacja przyjęta w WPF wskaźników jest w znacznym stopniu uzależniona od 

realistyczności planowanych na poszczególne lata struktur budżetu. Z formalnego punku widzenia 

spełniony jest wymóg realistyczności, o którym stanowi artykuł dwieście dwadzieścia sześć 
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Ustawy... ustęp pierwszy Ustawy o finansach publicznych. Z kolei stopień realizacji 

poszczególnych wielkości, a więc ocena realistyczności WPF z punktu widzenia osiągnięcia 

zakładanych kwot jest dość ograniczona. Trzeba zaznaczyć, że długi, bo szesnastoletni czas 

prognozowania obarczony jest znaczącym ryzykiem błędu, szacowanie wartości istotnych z 

punktu widzenia obsługi zaciągniętego i planowanego do zaciągnięcia długu. W tym kontekście 

Skład Orzekający zwraca uwagę na występujące obecnie zjawiska makroekonomiczne, w tym 

rosnący poziom inflacji, nasilający procesję na zwiększenie wydatków o charakterze bieżącym z 

powodu znaczącego wzrostu kosztów wykonania zadań. Skład Orzekający zastrzega zatem, że 

przyjęcie przez Radę budżetu i wieloletniej prognozy finansowej gminy, skutkującym dalszym 

wzrostem zadłużenia, powinno być poprzedzone wnikliwą analizą potrzeb gminy, z 

uwzględnieniem finansowych i poza finansowych czynników ryzyka w zakresie możliwości spłaty 

planowanego do zaciągnięcia zadłużenia. Uwzględniając dalszy przyrost zadłużenia gminy 

konieczność generowania od dwa tysiące dwudziestego czwartego roku dodatnich wyników 

budżetu przeznaczonych na spłaty i ograniczenie wydatków bieżących w ocenie Składu 

Orzekającego konieczne jest nieprzerwane monitorowanie realizacji założeń przedstawionych w 

prognozie. Skład Orzekający wydając niniejszą opinię uwzględnia objaśnienia dotyczące do 

projektu WPF i zastrzega konieczność zachowania dyscypliny w wykonaniu budżetu w okresie 

objętym prognozą, celem urzeczywistnienia zakładanych w WPF wartości, w tym osiągnięcia 

prognozowanych wskaźników obsługi długu uwarunkowanych przede wszystkim odpowiednimi 

wynikami operacyjnymi budżetów. W odniesieniu do formalnej poprawności projektu WPF gminy 

Gródek Skład Orzekający zauważa, że w latach dwa tysiące dwadzieścia cztery, dwa tysiące 

dwadzieścia pięć, dwa tysiące dwadzieścia siedem suma wartości w kolumnach 1.2.1 i 1.2.2 jest 

wyższa od wartości wykazanej w kolumnie 1.2. 

[00:52:04] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: (kontynuując) Biorąc pod uwagę przedstawione wyżej 

okoliczności Skład Orzekający wydał opinię, jak w sentencji. Pouczenie, od niniejszej uchwały 

służy prawo wniesienia odwołania do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku, 

ulica Broniewskiego 13, w terminie czternastu dni od dnia doręczenia uchwały. Podpisała 

Przewodnicząca Składu Orzekającego, Katarzyna Gawrońska. Proszę pana Grzegorza 

Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o 

przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był omawiany w dniu wczorajszym na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady 

Gminy w Gródku. Projekt uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady, dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, 
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głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwa 

tysiące dwadzieścia trzy – dwa tysiące dwadzieścia sześć wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia trzy – dwa tysiące trzydzieści osiem została podjęta 

jednogłośnie. Wysoka Rado, przystępujemy do realizacji siódmego punktu dzisiejszej sesji – 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Gródek na dwa tysiące 

dwudziesty trzeci rok. Projekt budżetu gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty trzeci rok 

otrzymaliśmy w ustawowym terminie. Był on tematem obrad Komisji Gospodarki, Finansów i 

Rolnictwa Rady Gminy oraz wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy w dniu 

wczorajszym. Proszę pana Wójta o zabranie głosu. 

[00:54:47] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni Państwo... 

Troszkę może ku formalności parę zdań, a więc zgodnie, zgodnie z Ustawą o finansach 

publicznych w terminie ustawowym otrzymaliście Państwo projekt budżetu. Taki sam projekt 

budżetu trafił do Regionalnej Izby Obrachunkowej i dalej ustawa mówi, że w terminie do końca 

roku poprzedzającego należy ten budżet uchwalić, tak? Dlatego też na sesji, można powiedzieć 

ostatniej sesji w tym roku, przynajmniej nie wynika, że będzie kolejna jeszcze, chcemy spróbować 

budżet uchwalić tak, żeby te zadania... żeby ten wymóg, ni tylko ustawowy, ale również te zadania, 

które są zawarte w budżecie można było realizować od samego, od samego początku. Opinia 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, tak jak było można odczytać już przy... bo taka sama, 

identyczna jest, jak przy WPF, jest pozytywna. Określa, że są spełnione wymogi. Oczywiście nasz 

mały budżet z taką dużą ilością zadań, które tutaj serwujemy do realizacji w kolejnych latach 

pozwala na taką ocenę, niestety... No nawet my, my powinniśmy się też do tego... ostrożnie 

podchodzić, ale dlatego Regionalna Izba Obrachunkowa wskazuje, wskazuje, żeby, żeby to 

wszystko, jak to się mówi, te... realizacje tych zadań, w porównaniu do możliwości finansowych i 

możliwości tych, które powstaną w ciągu roku budżetowego analizować, analizować każdorazowo, 

żeby nie przekroczyć pewnych, pewnych norm. Bo tak się składa, że budżet gminy, można 

powiedzieć, że ramy ma co roku takie same, natomiast zawartość tego budżetu jest za każdym 

razem inna. I tutaj w tym przypadku staramy się wspólnie z kierownikami komórek, jednostek, a 

przede wszystkim z panią Skarbnik tak analizować przed sporządzeniem projektu budżetu. Te 

wszystkie dane, które dotyczą przede wszystkim ustawowych zadań, ale też są wśród nich 

zadania, które musimy obligatoryjnie realizować, od razu. Niektóre mogą, jak to się mówi... tak że 

możemy troszeczkę gradować wydatki, w odniesieniu do zadań, które dotyczą nas zgodnie z 

ustawą. Musimy też potrafić, musimy też potrafić szacować, tak jakby... dochody, przychody, które 

mamy szansę osiągnąć na podstawie dokumentów, które do nas trafiają i na podstawie 

oczywiście tych dochodów, które w naszym przypadku, naszej gminy tak się składa, że tu nie ma... 

takiego jakiegoś dużego zaskoczenia. To są dochody z tytułu podatków, udziałów podatków czy 

też z tytułu użytkowania wieczystego, sprzedaży nieruchomości czy, czy... subwencje i dotacje, 

które przychodzą na realizację zadań. Tak że tutaj musimy też potrafić to ocenić i poukładać na 
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półki tak, żeby na te wszystkie zadania bieżące wystarczyło środków. No i uśmiechać się, żeby 

jeszcze zostało parę złotych na możliwość wkładu na realizację zadań inwestycyjnych, bo tak jak 

nie raz powtarzam, na pewno Państwo Radni doszli też do tego, że na realizację zadań 

inwestycyjnych w naszym budżecie za dużo środków nie ma. Można powiedzieć prawie w ogóle 

nie ma, dlatego też tutaj też w roku poprzedzającym, tak jakby następny rok budżetowy, gdy 

przymierzamy się do projektowania budżetu na rok kolejny to musimy też poświęcić czas na to, 

żeby umieć przeanalizować możliwość, potrzeby mieszkańców, potrzeby zadań inwestycyjnych, 

majątkowych. Tych, które są potrzebne, które są koniecznie i też przygotować się pod względem 

dokumentacyjnym. Przeanalizować możliwości wykorzystania środków zewnętrznych, tych 

rządowych i tych unijnych i innych tak, żebyśmy mogli też w tej rubryce „zadania inwestycyjne i 

majątkowe” mieć co napisać. Dlatego też to jest taki wymóg formalny. To można powiedzieć, że 

pod tym względem mamy dobre doświadczenia, bo kolejne budżety realizujemy w sposób płynny, 

czyli realizujemy wszystkie zadania, które nas dotyczą. Staramy się realizować, chyba, że coś od 

nas niezależne, wszystkie zadania inwestycyjne. Natomiast jeszcze co ważne jest, że tak jak 

Państwo widzicie, chociażby budżet tegoroczny, projekt budżetu tegoroczny, przepraszam, 

pozwala już w odniesieniu do tego, co Regionalna Izba Obrachunkowa ocenia, dokonać zmian, bo 

doszły nowe inwestycje, nowe kwestie doszły, które, które już w porównaniu do tej opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej się różni, niż wygląda to na dzień dzisiejszy. A więc, szanowni 

Państwo, ważnym jest również to, że na pewno, że zauważyliście, iż nawet gdy planujemy 

powiązać te sznurki, żeby wszystkie zadania inwestycyjne, bieżące, które nas dotyczą, 

zrealizować tak, uruchomić ten tryb oszczędnościowy, który już też mamy doświadczenie, 

potrafimy to robić, chociaż za dużo możliwości w naszych warunkach budżetowych nie ma, żeby 

starać się nie korzystać z tak zwanych kredytów. Przy projektowaniu budżetu, tak jak widzicie, 

zawsze co roku jest taki kredyt, ale już, gdy rozliczamy się, gdy realizujemy sprawozdanie to już 

ten kredyt czasami, często nam, jak to się mówi, nie wykorzystujemy. I to jest dobra też oznaka. 

[01:00:55] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Szanowni Państwo, oczywiście okoliczności jeszcze 

prawne odgrywają tutaj bardzo ważną rolę, bo żeby móc realizować budżet, a w szczególności 

zadania i bieżące, ale przede wszystkim inwestycyjne to trzeba spełnić szereg przepi... szereg, jak 

to się mówi, przepisów wynikających z Ustawy o finansach publicznych, w tym przypadku mam na 

uwadze dochody bieżące i wydatki. Musi być ta zależność, że wydatki nie mogą być większe od 

dochodów, nie? I tutaj do... naruszenie tego nam blokuje bardzo wiele rzeczy przy realizacji 

budżetu i tego musimy się trzymać przede wszystkim. Zgodnie z tą uchwała Regionalnej Izby 

Obrachunkowej można powiedzieć, że spełniamy ten wymóg. I drugi bardzo ważny, który dotyczy 

stanu zobowiązania, czyli w danym roku Minister określa w Ustawie o finansach publicznych, ile 

gmina może zobowiązań, jak to się mówi, podjąć, tak? I ten dopuszczalny wskaźnik jest 

dwanaście procent... dwanaście osiemdziesiąt dwa, a w naszym przypadku chyba jest, o ile się 

nie mylę, pięć trzydzieści dziewięć, a więc to jest też taki wskaźnik, który jest opanowany dlatego, 

żeby nie było zagrożenia pod względem przekroczenia potrzeby zobowiązania w danym roku. I 
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tutaj, jeżeli chodzi o... o wydatki majątkowe, co można zauważyć tutaj? Można zauważyć, że już w 

tej chwili zakreślone zostało około dwadzieścia pozycji wydatków majątkowych, czyli pozycji 

inwestycyjnych, w ramach wydatków majątkowych i kwota, o ile się nie mylę, na dzień dzisiejszy 

wygląda, że to jest około jedenaście milionów. I chcę powiedzieć, że jeszcze w trakcie są 

rozpatrywane wnioski, na które czekamy, i u pana Marszałka i... i u Marszałka i w różnych innych 

władzach zarządzających, tam, gdzie pisaliśmy te wnioski, a więc to jest sytuacja optymistyczna. 

A zresztą przyzwyczailiśmy się do tego, że w ramach... w trakcie realizacji budżetu mamy do 

czynienia z wieloma zmianami, w ramach uchwał podejmowanych w sprawie zmian w budżecie i 

też w ramach zarządzeń, które, które ma właściwości Wójt do zmian tego rodzaju. A więc te 

budżet się zmienia. I czasami na koniec, jak to się mówi, i w trakcie, czasami już w pierwszym 

miesiącu nowego roku dochodzi wiele, wiele zmian, które, jak to się mówi, staramy się... musimy 

wdrażać i cieszymy się, że dochodzi na in plus. Tak, żeby za dużo nie mówić to powiem jeszcze 

tyle, że... biorąc pod uwagę obecną sytuację, którą tam słyszymy i w mediach i gdzieś tam z 

różnego rodzaju... oceny tego roku, budżetów obecnych to wynika, że, że biorąc pod uwagę 

inflację dużą, że te... wzrost tych cen usług i towarów, czy wzrost energii czy też... inne czynniki, 

które, chociażby tak jak mówimy, za prąd wpływają na to, że musimy przyglądać się dla wydatków 

budżetowych tym bardziej bezpiecznie, że biorąc pod uwagę, że... żeby nie naruszyć, tak jak 

powiedziałem, przepisów. I tak jak powiedziałem, wydatki majątkowe pokazują wykaz 

przedsięwzięć, które zamierzamy wykonać. I chcę poinformować, że prawie wszystkie nasze 

wydatki majątkowe polegają na tym, że są zabezpieczone środkami zewnętrznymi, atrakcyjnymi 

środkami zewnętrznymi, które dają możliwość no tak minimum chyba siedemdziesiąt pięć procent 

dofinansowania, niektóre osiemdziesiąt pięć procent, a jest chyba nawet też dziewięćdziesiąt 

procent dofinansowanie zadania inwestycyjnego. A więc to jest taka sytuacja, że nasz wkład 

wynosi niedużo. I nawet, jeżeli nie znajdziemy własnych środków to ten kredyt, który ewentualnie 

trzeba będzie wziąć to jest, jest nieduży. I tu, szanowni Państwo, wymienię może tylko kilka takich 

wydat... takich zadań inwestycyjnych, które są priorytetem w tym roku, a więc tak jak w informacji 

o pracy Wójta czytałem, tam można wyczytać, że ogłosiliśmy przetarg na przebudowę i 

rozbudowę Urzędu Gminy. To jest takie przedsięwzięcie, na które czekaliśmy wiele lat. 

[01:05:38] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Nie było żadnych możliwości osiągnięcia 

dofinansowania na taki cel. Pojawiła się możliwość, uzyskaliśmy z Programu Funduszu 

Rządowego Polski Ład, który dał nam możliwość prawie sześć i pół miliona środków. I nasze, 

nasz wkład myślę, że pozwoli na to, żeby zrealizować w takim kształcie, jak to się mówi, cenowym 

i zgodnie z planem to przedsięwzięcie. Zagospodarowanie Góry Zamkowej też przy 

dofinansowaniu. Drugi etap, pierwszy to była przebudowa dojścia, dojazdu do Góry Zamkowej, 

ulica Zamkowa. Kolejne przedsięwzięcie, które dotyczy to... tutaj, tak jak też czytałem, już trwa 

remont pomieszczeń, pomieszczeń Ośrodka Zdrowia. Też pozwoli na to, żeby wykonać, bo 

ostatni remont, który był robiony, pamiętam, byłem Przewodniczącym Rady w dziewięćdziesiątym 

ósmym roku. Jeżeli chodzi o drogi to też będzie to dosyć bogaty rok, jeżeli chodzi o drogi. A więc 



XLII SESJA RADY GMINY GRÓDEK GRUDZIEŃ 
www.transkryptor.pl 

18 

ulica Piękna w Waliłach w ramach też Polskiego Ładu będzie realizowana. Ulica przez Wiejki, 

droga przez Wiejki, przepraszam, też wreszcie dojdzie do skutku. Tak jak zauważyliście Państwo 

w budżecie dołożyliśmy, bo kolejny przetarg dał wyższą cenę. Taka jest polityka. Ja mam na 

uwadze oczywiście, tu mówię, drogi gminne i powiatowe oczywiście. Tu chodzi o to, że tak jak 

Państwo wiecie, że uczestniczymy w partycypacji pięćdziesiąt na pięćdziesiąt, jeżeli chodzi o 

wkład w drogach powiatowych. I taka droga przez Wiejki ma szansę powstać w następnym roku. 

Kolejną drogą, to szanowni Państwo, myślę, że będzie... w trakcie przetargu w tej chwili jest, 

droga Bielewicze-Straszewo. Też ważny odcinek, też oczekiwany. Myślę, że dojdzie do skutku. W 

naszym budżecie jeszcze nie widnieje zapis tego rodzaju, dlatego że czekamy na rozstrzygnięcie 

przetargu i dopiero będziemy mogli tutaj też w ramach naszych wydatków majątkowych zamieścić 

tę dotację. Szanowni Państwo, droga Słuczanka, przez Słuczankę w kierunku Walił-Stacji też jest 

już na zaawansowanym poziomie projekt. Ja myślę, że zakończenie projektu w tym roku nastąpi i 

też poczynania pana Starosty Zarządu Rady Powiatu w kierunku pozyskania środków na cel 

realizacji. Tak jak wiecie Państwo, mamy podpisane to porozumienie gminne, gminno-powiatowe, 

że mamy możliwość, tak jakby, dodatkowej porcji no inwestycji, ubiegać się w ramach limitów 

określonych przez władzę wdrażającą, czyli Funduszu chociażby Dróg Samorządowych. Tutaj, 

jeżeli chodzi o kolejne przedsięwzięcie to w ramach projektu tutaj zapewniliśmy środki na cel 

możliwości... wykonania projektu na drodze powiatowej Bobrowniki-Mostowlany w kierunku 

Jałówki. I tutaj też, szanowni Państwo, jest, gdy taki projekt powstanie, jest mowa o tym, że 

powstaną źródła dofinansowania na te drogi, które ucierpiały w ramach tego kryzysu. I że będzie 

szansa, żeby tutaj zamknąć ten odcinek, bo gdyby się udało zrealizować to by ułatwiło sprawę też 

dla... i dla straży granicznej, dla celników, dla mieszkańców, że byłoby tak, jak to się mówi, ten 

cały teren przygraniczny byłby utwardzony, zamknięty drogami utwardzonymi. Oczywiście mamy 

tu na uwadze też w naszych planach, żeby zrealizować kolejne działanie w ramach współpracy z 

Lasami. Jeżeli chodzi o Nadleśnictwo Supraśl to planujemy wykonać drogę tutaj Borki – Lipowy 

Most oraz jeżeli chodzi o Nadleśnictwo Waliły to jeszcze do ustalenia. Są trzy rozwiązania. 

Jeszcze będziemy określać, którą, które, którą drogę brać pod uwagę. No i być może też 

Nadleśnictwo Żednia coś zaproponuje tutaj w zakresie obszaru swego tam działania. 

[01:10:02] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Tak jak Państwo zauważyliście, mamy w projekcie 

budżetu już właściwie środki otrzymane też z projektu na budowę trzech wiat w Kołodnym, w 

Raduninie i w Zubrach oraz tutaj no już jest dobry zalążek w kierunku tego, żeby też powstała 

wiata w Dzierniakowie, jak to się mówi, pierwsze koty za płoty. Pierwsze czynności, które zostały 

wykonane i wniosek do Urzędu Marszałkowskiego też trafił w kierunku dofinansowania tego 

rodzaju przedsięwzięcia. Liczymy, że będzie to w takim pozytywnym... skutkiem. I to będzie tak 

jakby czwarta wiata. O samochodzie mówiłem. Tak że tutaj w Słuczance planujemy też 

dobudować, też poprosiliśmy o dotację na ten cel. Chcemy dobudować kawałeczek 

pomieszczenia dla celów socjalnych, bo ta świetlica była remontowana w takim kształcie, jakim 

była, a... a... brakuje miejsca, żeby tam kawałeczek ubikacji czy też pomieszczenia magazynowo-
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socjalnego. Tak że... tutaj szanowni Państwo, tak jak powiedziałem, około dwadzieścia pozycji 

tych zadań jest. Ja może nie wszystkie wymieniam, bo gdzieś tam zabawki na plac zabaw 

zaplanowaliśmy. Gdzieś tam do kuchni w szkole, nie pamiętam, czy w przedszkolu jakieś tam 

urządzenie. W każdym razie tych zadań takich jest majątkowych sporo. Cieszę się z tego powodu, 

że my już dzisiaj... prezentując budżet na kolejny rok, działamy w kierunku pozyskania kolejnych 

środków na lata następne. Bo tak w naszych warunkach, naszego budżetu tak musi być. Inaczej 

nie zazębimy możliwości realizacji zadań, a w szczególności zadań, które... które służą, będą 

służyć rozwojowi naszej gminy. Dlatego też, tutaj mam wskazówki Państwa Radnych, żeby już 

przymykać temat, a więc pozwolę... więc pozwolę na takie stwierdzenie, że biorąc pod uwagę 

zaprezentowany budżet, biorąc pod uwagę te problemy, które tak jak powiedziałem mamy, ale 

mamy też zabezpieczone fajne środki, bo nie są to środki, że musimy szukać pięćdziesiąt procent 

dofinansowania czy tam więcej, tylko takie z dużym dofinansowaniem pieniążki. To... I oprócz 

tego, w tym roku otrzymaliśmy też taki... no takim zastrzykiem jest na następny rok, niedużym już, 

ale środki, tak zwane, udział w podatku, uzupełnienie tak jakby udziału w podatku. To służy temu, 

że możemy dzisiaj powiedzieć, że mamy szansę w sposób bezpieczny przeprowadzić tę 

realizację naszych zadań inwestycyjnych na tyle, że to światło zielone, które nam się zapali na 

początku, będzie się paliło całą drogę. Nie będziemy się zatrzymywać ani na... uwaga, ani na stop. 

Tak że oczywiście wszystko się może zdarzyć. Nigdy nie można zapewnić, że to będzie tak, tylko 

że... Dlatego to, co powiedziałem na początku, nasze doświadczenie, wasza mądra decyzja, 

pozwala na to, żeby, żeby dokonać właściwie oceny, przeprowadzić w sposób bezpieczny... no 

budżet i te wszystkie czynności, które podejmujemy decyzyjne tak, żeby być zadowolonym, jak 

będziemy już podsumowywać realizację budżetu za dwutysięczny dwudziesty trzeci rok. Bo ja 

myślę, że tak podobnie będzie i... do tej pory mało kiedy udało się pomylić, a więc jeżeli tak 

może... może... Liczę na to, że decyzja Państwa Radnych, oczywiście podjęcie uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu, pozwoli na to, żeby tak stwierdzić. I tak, taką drogą iść do przodu. 

Wszystkiego najlepszego życzę. Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję panu Wójtowi za przedstawienie budżetu 

gminy, projektu budżetu na dwa tysiące dwudziesty trzeci rok. Czy ktoś z Państwa Radnych chce 

zabrać głos jeszcze? Ja tylko powiem panie Wójcie, że miałem okazję być w Kleosinie, to jest 

gmina Juchnowiec, tak? I właśnie takie były pochwały z terenu naszej gminy, a tu nie ma co 

porównywać budżetu naszej gminy z budżetem Juchnowca. No i byli pełni podziwu, że nasza 

gmina się rozwija. Tak że... Pochlebne opinie. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa... A jeszcze przed, przepraszam 

bardzo, odczytam uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

[01:15:30] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: (kontynuując) Uchwała numer RIO2-00310-105/2022 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia dziewiątego grudnia 

dwa tysiące dwudziestego drugiego roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały 

budżetowej gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty trzeci rok oraz możliwości sfinansowania 
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planowanego deficytu budżetu gminy. Na podstawie artykułu trzynastego, punkt trzeci i artykułu 

dziewiętnastego, ustęp drugi Ustawy z dnia siódmego października tysiąc dziewięćset 

dziewięćdziesiątego drugiego roku o Regionalnych Izbach Obrachunkowych, tekst jednolity, 

Dziennik Ustaw z dwa tysiące dwudziestego drugiego roku, pozycja tysiąc sześćset sześćdziesiąt 

osiem artykułu dwieście trzydzieści osiem i artykułu dwieście czterdzieści sześć, ustęp pierwszy 

Ustawy z dnia dwudziestego siódmego sierpnia dwa tysiące dziewiątego roku o finansach 

publicznych, tekst jednolity, Dziennik Ustaw z dwa tysiące dwudziestego drugiego roku, pozycja 

tysiąc sześćset trzydzieści cztery ze zmianami oraz zarządzenia numer 1/14 z dnia pierwszego 

kwietnia dwa tysiące czternastego roku Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku 

w sprawie wyznaczenia Składów Orzekających i ich przewodniczących działających w siedzibie 

RIO w Białymstoku i zespołach zamiejscowych w Łomży i Suwałkach. Skład Orzekający w 

osobach Katarzyna Gawrońska – Przewodnicząca, Paweł Gałko – Członek, Agnieszka 

Garasimiuk – Członek opiniuje z zastrzeżeniami sformułowanymi w uzasadnieniu przedłożonym 

przez Wójta Gminy Gródek projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na dwa tysiące 

dwudziesty trzeci rok oraz możliwość sfinansowania przedstawionego w tym projekcie deficytu 

budżetu gminy. Podpisała Przewodnicząca Składu Orzekającego Katarzyna Gawrońska. Proszę 

pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, opinia Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek w sprawie budżetu gminy na dwutysięczny 

dwudziesty trzeci rok. Komisja Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek na 

posiedzeniu w dniu dwudziestego ósmego grudnia dwa tysiące dwudziestego drugiego roku 

przeanalizowała projekt uchwały w sprawie budżetu gminy Gródek na dwutysięczny dwudziesty 

trzeci rok. Zapoznała się z wieloletnią prognozą finansową gminy Gródek na lata dwa tysiące 

dwadzieścia trzy – dwa tysiące dwadzieścia sześć wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia trzy – dwa tysiące trzydzieści osiem, planem 

dochodów i wydatków, wykazem zadań i limitem wydatków na zadania inwestycyjne, 

zestawieniem planowanych kwot dotacji udzielonych z budżetu gminy w dwutysięcznym 

dwudziestym trzecim roku, planem przychodów i kosztów samorządowych Zakładów 

Budżetowych na dwutysięczny dwudziesty trzeci rok. W oparciu o zaplanowane kwoty dochodów 

w wysokości trzydzieści cztery miliony trzysta piętnaście tysięcy sześćset trzydzieści dziewięć 

złotych, wydatków w wysokości trzydzieści siedem milionów czterysta dziewiętnaście tysięcy 

sześćset osiemdziesiąt cztery złote siedemdziesiąt osiem groszy, przychodów budżetu w 

wysokości trzy miliony siedemset dziewiętnaście tysięcy czterdzieści pięć złotych siedemdziesiąt 

osiem groszy, rozchodów w wysokości sześćset piętnaście tysięcy, rezerwy ogólnej w wysokości 

trzydzieści osiem tysięcy złotych, rezerwy celowej na wydatki z zakresu zarządzania kryzysowego 

– siedemdziesiąt dwa tysiące złotych, deficytu budżetu w wysokości trzy miliony sto cztery tysiące 

czterdzieści pięć złotych siedemdziesiąt osiem groszy, dotacji na zadania własne gminy 

realizowane na podmioty niezaliczone do sektora finansów publicznych – jeden milion pięćdziesiąt 

osiem tysięcy dziewięćset sześćdziesiąt jeden złotych oraz zaliczone do sektora finansów 
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publicznych w kwocie dwa miliony trzysta trzy tysiące pięćset pięć złotych, w tym dotacja 

przedmiotowa dla Stowarzyszenia Załuki nad Supraślą w kwocie osiemset siedemdziesiąt siedem 

tysięcy dziewięćset sześćdziesiąt jeden złotych łącznie, dotacja przedmiotowa dla Komunalnego 

Zakładu Budżetowego w Gródku w kwocie sto czterdzieści trzy tysiące osiemset trzydzieści sześć 

złotych, dotacje przedmiotowe dla inwestycji kultury w kwocie jeden milion dziewięćdziesiąt pięć 

tysięcy złotych. Prognozowana kwota długu na koniec dwutysięcznego dwudziestego trzeciego 

roku wynosi dziewięć milionów siedemset trzydzieści sześć tysięcy sześćset czterdzieści złotych, 

co stanowi dwadzieścia osiem, przecinek, trzydzieści siedem setnych procenta planowanych 

dochodów. Komisja stwierdziła, że budżet jest realny do wykonania. Uchwalenie budżetu gminy 

na dwutysięczny dwudziesty trzeci rok możliwe jest z uwagi na spełnienie wskaźnika, o którym 

mowa jest w artykule dwieście czterdzieści trzy Ustawy o finansach publicznych, to jest wskaźnika 

planowanej w poszczególnych latach łącznej kwoty spłaty zobowiązań w stosunku do 

dopuszczalnego wskaźnika spłaty. Planowane dochody budżetu oraz przychody z tytułu wolnych 

środków zaplanowane w wysokości dwa miliony pięćset siedemdziesiąt trzy tysiące dwieście 

siedemdziesiąt pięć złotych są realistyczne. Wskaźnik planowanej łącznej kwoty spłaty 

zobowiązań po uwzględnieniu ustawowych wyłączeń wynosi pięć, przecinek, trzydzieści dziewięć 

procent przy dopuszczalnym wskaźniku, o którym mowa w artykule dwieście czterdzieści trzy 

Ustawy o finansach publicznych, to jest dwanaście, przecinek, osiemdziesiąt dwie setne procenta. 

W związku z powyższym Komisja Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek 

pozytywnie opiniuje budżet gminy na dwutysięczny dwudziesty trzeci rok i wnioskuje o jego 

uchwalenie w wyżej wymienionych kwotach. Na tym opinia została podpisana, Grzegorz 

Borkowski – Przewodniczący Komisji, Członkowie Komisji – Alina Gościk, Grażyna Kubiak, 

Mirosław Nos, Anna Petelska, Andrzej Wysocki, dziękuję. 

[01:21:20] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że Rada Gminy Gródek przyjęła budżet na dwa tysiące dwudziesty trzeci rok, budżet gminy 

Gródek na dwa tysiące dwudziesty trzeci rok. Proszę bardzo panie Wójcie. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: No chciałbym wyrazić wielką radość, zadowolenie z tego powodu, 

że... jak zwykle zresztą, to można powiedzieć, oczywista czynność w naszej Radzie, ale 

podjęliście mądrą decyzję. Taka, która nam da taką radość też i chęć do realizacji tego budżetu, 

tak? Bo będziemy realizować wspólnie w ramach wspólnych decyzji podejmowanych w trakcie 

budżetu. I tutaj przy okazji dziękując Radnym chciałbym podziękować pracownikom, wszystkim 

pracownikom, ci, co tu słyszą i ci, co nie słyszą za to, że... Słyszą wszyscy. Za to, że tutaj 

uczestniczymy w życiu naszej, naszej gminy, w tym również w zakresie realizacji budżetu, bo 
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później po uchwaleniu, tak jak wiemy, realizujemy budżet w poszczególnych ogniwach, tak? Tak, 

żeby te wszystkie zadania wykonać. Kierownikom jednostek, już nie będę z osobna i Sołtysom za 

to, że też bardzo często słuszne wnioski wasze dają warunki do tego, żeby móc wdrożyć w tym 

budżecie, który już został uchwalony, ale ja myślę już... wszystkiego, nie wiem, co powiedziałem, 

czy nie wszystko, ale nie wymieniłem również tych wszystkich zadań, ale chcę poinformować, że, 

że... te wnioski, które, mówię, są w rozpatrywaniu na pewno dadzą na in plus dla tych, dla tej 

wiedzy, która nie została wymieniona, ale dotyczy poszczególnych tam czy sołectw czy tam tutaj 

właściwości Radnych. Tak że bardzo dziękuję. Cieszę się i myślę, że z takim powodzeniem 

będziemy realizować. Nie będziemy tutaj szukać... Będziemy szukać rozwiązań takich, żeby nie 

hamować żadnej inwestycji, żeby wspomagać i iść do przodu. Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Siódmy punkt dzisiejszych obrad uważam za 

wyczerpany. Przystępujemy do realizacji ósmego punktu dzisiejszej sesji – rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie skargi na działalność Wójta Gminy Gródek w związku z niewykonywaniem 

przez niego czynności nakazanych prawem polegających na zapewnieniu dostępu do danych 

przestrzennych dotyczących miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego zgodnie z 

obowiązującymi przepisami prawa. Projekt uchwały otrzymaliśmy wczoraj przed posiedzeniem 

wspólnym i był on na tym posiedzeniu szczegółowo omawiany. Poproszę pana Grzegorza 

Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji w tym wypadku Skarg i Wniosków o przedstawienie... 

no z działania Komisji. 

[01:25:03] 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, może 

przeczytam pierw uchwałę, którą podjęła Komisja odnośnie złożonej skargi. Uchwała numer 1/22 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Gródek z dnia dziewiętnastego grudnia dwa 

tysiące dwudziestego drugiego roku w sprawie skarg na działalność Wójta Gminy Gródek w 

związku z niewykonywaniem przez niego czynności nakazanych prawem polegających na 

zapewnieniu dostępu do danych przestrzennych dotyczących miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. Na podstawie 

artykułu... paragrafu osiemdziesiąt jeden, ustęp czwarty statutu gminy Gródek stanowiącego 

załącznik numer jeden do obwieszczenia Rady Gminy Gródek z dnia dwudziestego maja 

dwutysięcznego dwudziestego roku, Dziennik Urzędowy województwa podlaskiego, pozycja dwa 

tysiące pięćset czterdzieści osiem, uchwala się co następuje. Paragraf pierwszy, Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji po przeprowadzeniu postępowania wyjaśniającego wyraża opinię, iż skarga na 

działalność Wójta Gminy Gródek w związku z niewykonywaniem przez niego czynności 

nakazanych prawem, polegających na zapewnieniu dostępu do danych przestrzennych 

dotyczących miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego zgodnie z obowiązującymi 

przepisami prawa jest bezzasadna z przyczyn wskazanych w uzasadnieniu do niniejszej uchwały. 

Paragraf drugi, uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podpisy Komisji Skarg i Wniosków, 

Grzegorz Borkowski – Przewodniczący Komisji, Janusz Michał Cimochowicz – Członek Komisji, 

Jerzy Gryc – Członek Komisji i Małgorzata Popławska – Członek Komisji. No i w tej chwili 
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przeczytam uzasadnienie. W dniu siódmego grudnia dwa tysiące dwudziestego drugiego roku do 

kancelarii Urzędu Gminy Gródek za pośrednictwem elektronicznej skrzynki podawczej ePUAP 

wpłynęła skarga na działalność Wójta Gminy Gródek, zarzuca Wójtowi Gminy Gródek 

niewykonanie czynności nakazanych prawem polegających na zapewnieniu dostępu do danych 

przestrzennych dotyczących miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego zgodnie z 

obowiązującymi przepisami prawa pracy, prawa, przepraszam. Artykuł sześćdziesiąt siedem a, 

sześćdziesiąt siedem c Ustawy z dnia dwudziestego siódmego marca dwa tysiące trzeciego roku 

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, to jest Dziennik Ustaw z dwa tysiące 

dwudziestego drugiego roku, pozycja pięćset trzy z późniejszymi zmianami. Ustawą z dnia 

czwartego marca dwa tysiące dziesiątego roku o infrastrukturze informacji przestrzennej, to jest 

Dziennik Ustaw z dwutysięcznego dwudziestego pierwszego roku, pozycja dwieście czternaście. 

Rozporządzeniem Komisji Europejskiej, EU, numer 1088/2010 z dnia dwudziestego trzeciego 

listopada dwutysięcznego dziesiątego roku zmieniającym rozporządzenie Wspólnoty Europejskiej 

numer 976/2009 w zakresie usług pobierania i usług przekształcania. Rozporządzeniem Ministra 

Rozwoju Pracy i Technologii z dnia dwudziestego szóstego października dwutysięcznego 

dwudziestego roku w sprawie zbiorów danych przestrzennych oraz metadanych w zakresie 

zagospodarowania przestrzennego, Dziennik Ustaw z dwa tysiące dwudziestego roku, pozycja 

tysiąc dziewięćset szesnaście. Stosownie do artykułu dwieście dwudziestego siódmego Ustawy z 

dnia czternastego czerwca tysiąc dziewięćset sześćdziesiątego roku, Kodeks Postępowania 

Administracyjnego, Dziennik Ustaw z dwutysięcznego dwudziestego drugiego roku, pozycja dwa 

tysiące z późniejszymi zmianami, zwanym dalej KPA, przedmiotem skargi może być w 

szczególności zaniedbanie lub nienależyte wykonanie zadań przez właściwe organy albo przez 

ich pracowników, naruszenie praworządności lub interesów skarżących, a także przewlekłe lub 

biurokratyczne załatwianie spraw. Na podstawie artykułu dwieście dwadzieścia dziewięć, punkt 

trzeci KPA, jeżeli przepisy szczegółowo nie stanowią inaczej, organem właściwym do rozpatrzenia 

skargi dotyczącej zadań lub działalności wójta za wyjątkiem spraw należących do zadań 

zleconych z zakresu administracji rządowej jest rada gminy. Zgodnie z artykułem trzecim, ustęp 

pierwszy Ustawy z dwudziestego siódmego marca dwutysięcznego trzeciego roku o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym, Dziennik Ustaw z dwutysięcznego dwudziestego drugiego 

roku, pozycja pięćset trzy z późniejszymi zmianami, kształtowanie i prowadzenie polityki 

przestrzennej na terenie gminy, w tym uchwalenie stadium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 

z wyjątkiem morskich wód wewnętrznych, morza terytorialnego i wyłączonej strefy ekonomicznej 

oraz terenów zamkniętych należy do zadań własnych gminy. Na podstawie artykułu sześćdziesiąt 

siedem a, ustęp pierwszy, w związku z artykułem dziewięć, ustęp pierwszy i artykułem piętnaście, 

ustęp pierwszy wyżej powołanej ustawy o planowaniu zagospodarowaniem przestrzennym, wójt 

jako organ właściwy do sporządzania projektów studium oraz miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego tworzy oraz prowadzi, w tym aktualizuje i udostępnia, zbiory 

danych przestrzennych w rozumieniu artykułu trzeciego, punkt jedenasty Ustawy z dnia czwartego 
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marca dwutysięcznego dziesiątego roku o infrastrukturze informacji przestrzennej, Dziennik Ustaw 

z dwutysięcznego dwudziestego pierwszego roku, pozycja dwieście czternaście. 

[01:30:18] 

- Radny Grzegorz Borkowski: (kontynuując) Zgodnie z paragrafem sześćdziesiątym dziewiątym, 

ustęp pierwszy, punkt drugi statutu gminy Gródek stanowiący załącznik numer jeden do 

obwieszczenia Rady Gminy Gródek z dnia dwudziestego maja dwutysięcznego dwudziestego 

roku, Dziennik Urzędowy województwa podlaskiego, pozycja dwadzieścia pięć, czterdzieści osiem 

do rozpatrywania skarg składanych przez obywateli na działanie Wójta i gminnych jednostek 

organizacyjnych, Rada Gminy powołała ze swego grona Komisję Skarg, Wniosków i Petycji 

zwanej dalej Komisją. Komisja po przeanalizowaniu zarzutu podniesionych w skardze w świetle 

obowiązującego stanu prawnego, w oparciu o dokumentację zgromadzoną w Urzędzie Gminy 

Gródek oraz wyjaśnienia pracowników Referatu Planowania Przestrzennego, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa ustala, co następuje, punkt pierwszy, gmina Gródek udostępnia zbiory 

danych przestrzennych zgodnie z artykułem dziewiątym, ustęp pierwszy, punkt trzeci Ustawy z 

dnia czwartego marca dwutysięcznego dziesiątego roku o infrastrukturze informacji przestrzennej 

za pomocą usług danych przestrzennych pobierania, to jest umożliwiające pobieranie kopii 

zbiorów lub ich części oraz gdy jest to wykonalne, bezpośredni dostęp do tych zbiorów lub ich 

części i realizacja usługi... pobierania jest oparta o standard Atom. W dokumencie standardy 

danych i usług danych przestrzennych udostępnionym na stronie internetowej Kancelarii Prezesa 

Rady Ministrów stwierdza się, że usługa Atom jest właśnie usługą służącą do pobierania 

predefiniowanych zestawów lub elementów zestawów danych. Potwierdzają to między innymi 

informacje zawarte na stronie rządowej geoportal.gov.pl, prowadzonej przez Główny Urząd 

Geodezji i Kartografii. Adres usługi pobierania Atom jest dostępny w Internecie. Adres usługi 

zgłoszony jest do ewidencji zbiorów i usług danych przestrzennych prowadzonych przez Główny 

Urząd GiK. Geodezji i Kartografii. Dodatkowo adres usługi pobierania Atom jest wyszczególniony 

w metadanych do zbioru dostępnych poprzez usługę wyszukiwania w Internecie. Usługa Atom 

udostępnia zbiór danych w postaci dokumentu elektronicznego, zgodnie ze schematem 

aplikacyjnym i specyfikacją danych oraz podpisem elektronicznym, co wynika z paragrafu 

trzeciego, ustęp trzeci oraz paragrafu szóstego, ustęp drugi Rozporządzenia Ministra Rozwoju, 

Pracy i Technologii z dnia dwudziestego szóstego października dwutysięcznego dwudziestego 

roku w sprawie zbiorów danych przestrzennych oraz metadanych w zakresie zagospodarowania 

przestrzennego. Zgodnie ze schematem oznacza między innymi, że zbiór danych zawiera 

wszystkie obiekty wymagane w rozporządzeniu, to jest akt planowania przestrzennego, rysunek 

aktu planowania przestrzennego, dokument formalny, który jest związany z aktem planowania 

przestrzennego. Sprawdzenie zgodności pobranego przez usługę pliku ze zbiorów danych APP 

można dokonać w jednym z narzędzi dostępnych na stronie Ministerstwa Rozwoju i Technologii 

poprzez walidator online. Zatem stan faktyczny jest następujący. Gmina udostępnia zbiór danych 

za pomocą usług pobierania. Zbiór danych zawiera wymagane typy obiektów i jest zgodny ze 

specyfikacją. Punkt drugi, w związku z przytaczaniem wyroku, sygnatura akt, 2-SAP/KR198/22 
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Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Krakowie, który wskazuje na bezczynność wójta jeden 

z gmin, konieczne jest zapoznanie się z pismem uzasadnieniem, aby zrozumieć, dlaczego sąd 

uznał bezczynność organu. WSA powołuje się wprost na opinię informatyczną bez zbadania stanu 

faktycznego. Nadto Skarżąca podnosi, iż wykonanie jest zapewnienie bezpośredniego dostępu do 

wszystkich wymaganych danych z zakresu zagospodarowania przestrzennego, co udowadnia 

załączona do skargi opinia informatyczna, a także tym, że w szeregu gmina, która wskazuje dane 

przestrzenne są udostępniane zgodnie z wymogami określonymi przez wskazane wyżej przepisy. 

Przepisy jednoznacznie definiują zbiór danych w postaci dokumentu elektronicznego GML, 

zgodnego ze schematem aplikacyjnym i specyfikacją danych oraz podpisanego podpisem 

elektronicznym, co wynika z paragrafu trzeciego, ustęp trzy oraz paragrafu szóstego, ustęp drugi 

Rozporządzenia Ministra Rozwoju Pracy i Technologii z dnia dwudziestego szóstego października 

dwutysięcznego dwudziestego roku w sprawie zbiorów danych przestrzennych oraz metadanych 

w zakresie zagospodarowania przestrzennego. 

[01:35:18] 

- Radny Grzegorz Borkowski: (kontynuując) Opinia i zawarte w niej stwierdzenia nie ostały 

szczegółowo zweryfikowane ze stanem faktycznym. Nie stwierdzono również w żaden sposób, 

czy w przywoływanych gminach udostępniane dane i usługi są faktycznie zgodne z przepisami. 

Wynika więc, że sąd uznał wyjaśnienie Skarżącej za wystarczającego do stwierdzenia 

bezczynności, bez analizowania faktów i potwierdzenia nieuprawnionych twierdzeń osoby 

skarżącej. Punkt trzeci, gmina Gródek publikuje MPZP i SUIKZP w technologii eGmina, w 

wariancie IMPPZ, w ramach usługi świadczonej przez przedsiębiorstwo usługowo-handlowe 

GEOSYSTEM, spółka z o.o. z siedzibą w Warszawie. Stwierdzenie Skarżącej o wydatkowaniu 

środków publicznych na zapewnienie dostępu do danych przestrzennych niespełniających 

wymagań przepisów prawa jest nieprawdziwe i nieuprawnione. Po pierwsze działania dążące do 

udostępnienia zbiorów danych APP zostały podjęte przez wykonawcę jeszcze przed wejściem w 

życie przepisów rozporządzenia, to jest przed listopadem dwutysięcznego dwudziestego roku, co 

potwierdza między innymi informacja z dnia dziesiątego listopada dwa tysiące dwudziestego roku 

na stronie internetowej. Wykonawca na bieżąco współpracuje z jednostką w celu uzupełnienia 

poprawy informacji dla dotychczasowych planów wchodzących w skład zbioru, aby zapewnić 

prawidłowość całego zbioru. Jak wyjaśniono wcześniej, zbiory danych są udostępnione za 

pomocą usług pobierania oraz są zgodne ze specyfikacją danych i wymaganiami rozporządzenia. 

Punkt czwarty, gmina nie ogranicza w żaden sposób dostępu do informacji publicznej. Wręcz 

przeciwnie. Opisane wcześniej zbiory danych oraz usługi są dostępne publicznie i bez ograniczeń 

i nie wymagają jakichkolwiek interakcji klienta z Urzędem. Informacja o adresach usług znajdują 

się zgodnie z przepisami w ewidencji zbiorów danych i usług prowadzonych przez Główny Urząd 

Geodezji i Kartografii i jest zwarta również w metadanych utworzonych dla zbioru MPZP i SUIKZP 

zgodnie z zapisami Ustawy z dnia czwartego marca dwutysięcznego dziesiątego roku o 

infrastrukturze informacji przestrzennej. Jak wskazano w punkcie pierwszym, gmina Gródek 

zapewnia już w tej chwili prawidłowy i kompletny dostęp do danych zgodnie z obowiązującymi 
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przepisami, to jest za pomocą pobierania oraz w postaci zgodnej ze specyfikacji. Z uwagi na 

powyższe ustalenia, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Gródek uznaje skargę za 

niezasadną. Podpis Komisji. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję panu Przewodniczącemu Komisji za 

przedstawienie ustaleń Komisji na skargę. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania może 

odnośnie projektu uchwały? Nie widzę. Projekt uchwały był tematem wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Gminy w dniu wczorajszym. Poproszę pana Grzegorza Borkowskiego, 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii 

Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie, projekt tej 

uchwały w dniu wczorajszym był szczegółowo omawiany na posiedzeniu Komisji Stałych Rady 

Gminy w Gródku. Była przedstawiona uchwała Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Gródek. Szczegółowo było to wyjaśnione. Wysoka Rada zapoznała się z projektem tej uchwały i 

pozytywnie ją zaakceptowała. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie skargi na działalność Wójta Gminy Gródek w związku z niewykonywaniem 

przez niego czynności nakazanych prawem polegających na zapewnieniu dostępu do danych 

przestrzennych dotyczących miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego zgodnie z 

obowiązującymi przepisami prawa została podjęta jednogłośnie. Proszę bardzo. 

[01:40:00] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ja również chciałbym podziękować za to, że... i Komisja i Komisje, 

Rada, merytorycznie rozpatrując sprawę... Bo sprawa nie była łatwa, to wymaga oceny, jak to się 

mówi, no fachowców tego rodzaju zadań realizowanych, w tym przez gminę, dlatego też 

korzystamy z uprawnionej firmy, która robi to profesjonalnie, dlatego też tutaj... jaki powód tej 

skargi to tam, w tej chwili, nie musimy rozpatrywać. W każdym razie cieszę się, że taką decyzję... 

Bardzo dziękuję. Ja jeszcze tutaj chcę wrócić do podziękowania dla pani Radnej Ani Grycuk, z 

uwagi na to, że w tych działaniach spraw dróg powiatowych to wiadomo, ona, myślę, że przede 

wszystkim stara się o to, żeby tu wspierać i dzisiaj na przykład jest sesja Rady Gminy w 

Michałowie, gdzie jest punkt dotyczący omówienia problemu dróg powiatowych, ale pani Ania jest 

na naszej sesji, tak że też bardzo cieszymy się, że, że... tak się... No, dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Ósmy punkt dzisiejszych obrad uważam za 

zrealizowany. Przystępujemy do realizacji dziewiątego punktu dzisiejszej sesji – podjęcie uchwały 

w sprawie programu współpracy gminy Gródek z organizacjami pozarządowymi na dwa tysiące 
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dwudziesty trzeci rok. Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem... Projekt uchwały wraz 

z programem współpracy gminy Gródek z organizacjami pozarządowymi na dwa tysiące 

dwudziesty trzeci rok otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Był on omawiany na 

wczorajszym wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy Gródek. Czy jest potrzeba 

omówienia projektu uchwały? Ewentualnie... nasunęły się jakieś pytania wśród Państwa Radnych? 

Nie widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, 

Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego 

projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był omawiany w dniu wczorajszym na posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku. 

Projekt tej uchwały uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady, dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto 

jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż 

za podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z 

Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie programu 

współpracy gminy Gródek z organizacjami pozarządowymi na dwa tysiące dwudziesty trzeci rok 

została podjęta jednogłośnie. Wysoka Rado, dziewiąty punkt dzisiejszej sesji uważam za 

zrealizowany. Przystępujemy do realizacji dziesiątego punktu obrad – rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie nadania statutu bibliotece publicznej w Gródku. Projekt uchwały wraz ze 

statutem biblioteki publicznej w Gródku otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję i 

był on tematem wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy w dniu wczorajszym. Jest 

potrzeba omówienia? Ewentualne pytania? Nie. Poproszę pana Grzegorza Borkowskiego, 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii 

Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, tak jak i 

poprzednie projekty uchwał, ten projekt uchwały też był szczegółowo omawiany w dniu 

wczorajszym na posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku. Projekt uzyskał pozytywną 

akceptację Wysokiej Rady, dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie nadania statutu bibliotece publicznej w Gródku została podjęta jednogłośnie. 

Gratuluję pani dyrektor i życzę owocnej działalności na rzecz naszej społeczności. Wysoka Rado, 

dziesiąty punkt dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Jedenasty punkt dzisiejszej sesji 
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obejmuje rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Gródek na dwa 

tysiące dwudziesty trzeci rok. Jak co roku Rada Gminy podejmuje... swój... plan pracy na rok 

przyszły. W przyszłym roku zaplanowanych jest raz, dwa, trzy, cztery, pięć, sześć, siedem, osiem, 

osiem sesji. Ewentualnie mogą dojść sesje nadzwyczajne. I chyba sprawa oczywista. Pytania 

jakieś albo wnioski? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat 

omawianego projektu uchwały. 

[01:46:10] 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był rozpatrywany w dniu wczorajszym na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady 

Gminy w Gródku. Projekt uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady, dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za 

podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa 

Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że Rada Gminy Gródek uchwaliła plan 

pracy Rady Gminy na dwa tysiące dwudziesty trzeci rok. Jedenasty punkt obrad uważam za 

zrealizowany. Dwunasty punkt dzisiejszej sesji obejmuje pytania i wnioski Radnych. I tu zachęcam 

Państw do zabierania głosu. Państwa Radnych. Proszę bardzo, pani Radna Ratyńska. 

- Radna Monika Ratyńska: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie, ja mam dwie 

sprawy. Pierwsza sprawa to chciałam powiedzieć, ja już dzwoniłam do pana Wójta w tej sprawie 

raz, ale chcę powiedzieć to, żeby wszyscy usłyszeli. Wracałam w śnieżycę w niedzielę, nie 

pamiętam, jaka to była data. Droga była tragiczna, natomiast droga powiatowa do Załuk była 

elegancko odśnieżona, elegancko się jechało. I chciałam podziękować. Wszędzie było tragicznie, 

szosa była tragiczna, zero widoczności było, nie dało się jechać. Ja jechałam dwadzieścia na 

godzinę. Skręciłam do Załuk i się znalazłam w nowym świecie. I chciałam powiedzieć, że tak 

trzymać i podziękować, że było naprawdę elegancko odśnieżone. A druga sprawa to jest taka, że 

w budżecie nie znalazła się jedna rzecz, ja nie chciałam przy tym mówić, o tym przy budżecie. 

Chodzi o ten kawałek wodociągu. Ja myślę, że to wynikło z terminów po prostu. I mam nadzieję, 

że to się naprawi, jak się uda. Mam nadzieję, że się uda. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Przyjmujemy też to fajne spostrzeżenie, że ta droga... I w ogól w 

tym roku, pomimo problemów, które być może do mnie nie były zgłaszane z odśnieżaniem czy ze 

śliskością, bo tam i na Facebooku pokazało się, jakieś tam treści, jakieś treści. Natomiast do 

czego zmierzam? W tym roku wyjątkowo dużo dostałem telefonów pozytywnych. Może to z takich 

sytuacji, że właśnie było jakieś porównanie z wjazdu z innej gminy do innej, bo to różnie bywało, 

tak? Na przykład, ja nie będę wymieniać po imieniu. Natomiast był czas, że było gorzej, był czas, 
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że było lepiej. Nie wszystkie drogi naraz, bo ja tłumaczę jeszcze raz, że u nas mając pięćset 

pięćdziesiąt kilometrów dróg do odśnieżania to tam i z powrotem to tysiąc sto. Niektóre trzeba 

dwa w jedną stronę i dwa w drugą stronę, to wychodzi tam około tysiąc czterysta kilometrów dróg. 

Ja nazywam... Odśnieżając nawet samochodem Porsche to nie wiem, czy w ciągu dnia jadąc sto 

czterdzieści na godzinę, czy jest szansa, szansa odśnieżyć w ciągu jednego dnia te ulice. A więc 

nie ma takiej możliwości, żeby w ciągu jednego dnia, nazwę to tak może nie dobrze, dogodzić 

wszystkim pod tym względem, tak? A więc tu musimy oceniać w ten sposób, że są priorytety. My 

tu... My akurat podjęliśmy odśnieżania dróg powiatowych. Czy to dobrze czy źle, przyzwyczailiśmy 

się do tego i dopóki co, jeżeli nie ma innej decyzji Rady to tak traktujemy. Jeżeli uważacie, że 

możemy oddać te drogi to możemy oddać, ale też nie będę podawać przykładu, po rozmowie tam 

z panią burmistrz, o, już chyba podałem, o kogo chodzi, że na przykład powiat traktuje inaczej 

odśnieżanie, gmina inaczej. I tu są rozbieżności w tym, żeby ocena społeczności była taka, bo nikt 

nie będzie szukał tutaj... dzwonił do powiatu, tylko wszystkie telefony, czy drogi powiatowe czy 

gminne czy te dojazdowe, to są telefony do Urzędu Gminy. Tak że... A czemu ja tak odpowiadam 

długo na ten temat? Dobrze, zapędziłem się. W każdym razie dziękuję. Natomiast drugie pytanie? 

Wodociąg. To tak jak Państwu powiedziałem, tam w ogóle nie wspominałem o wodociągach, a są 

takie pewne środki, które dadzą warunki, moim zdaniem, już można odczytać, jeżeli chodzi o 

wodociąg Gródek, Gródek, Gródek – Kolonia, tak, ten oczekiwany, to już stanie się faktem. Ten 

wodociąg. Myślę, że w tym, w tłoku postaramy się iść w kierunku zwodociągowania też tej Rudy. 

Natomiast tu o Załukach też taka... potrzeba... powstała, wniosek taki powstał. I rozpatrujemy to. 

To co powiedziałem, te sznurki czasami są za krótkie w momencie projektowania budżetu. Ale w 

ciągu realizacji budżetu, jak przyjdą nowe dane, które dadzą nam warunki do tego, żeby ocenić, 

że mamy możliwość wykonać parę rzeczy na in plus w porównaniu do tego, co jest, to z chęcią to, 

to... pani Skarbnik nie cieszy się. Postaramy się, postaramy się to umieścić, tak. 

[01:52:03] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę pan Radny Borkowski. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie, ja w zasadzie to 

ja chciałem tylko potwierdzić słowa pani Radnej Moniki Ratyńskiej. Ona akurat wracała do domu, 

do siebie do Załuk, a ja często gęsto wracam z kierunku Sokółki do domu, z różnych tam moich 

służbowych rzeczy. I rzeczywiście widać różnicę odśnieżania dróg w naszej gminy, w naszym 

powiecie, niż w sąsiednim powiecie sokólskim. Granica gmina Sokółka, Krynki no... niebo a ziemia. 

Tam jest lodowisko, lód, a tutaj zaczyna się czarny asfalt. Oczywiście wiadomo, pewnie część 

osób by chciało, żeby w pięć minut po intensywnych opadach śniegu wszystkie drogi były 

odśnieżone. Natomiast jest to niemożliwe. I natomiast te osoby, które twierdzą inaczej, no... są 

chyba niespełna rozumu, o tak powiem, dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać 

głos jeszcze w tym punkcie? Proszę bardzo, pan Radny Gryc. 
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- Radny Jerzy Gryc: Dziękuję, panie Przewodniczący, szanowni Państwo, dwie sprawy. Pierwsza 

sprawa, chodzi o... dzieci oczekujące przy przystanku, przy blokach nadleśnictwa. Wszystko jest 

ok, tak? Dzieci stoją na poboczu, ale gdy spadł śnieg to te dzieci, grupka dzieci z rana stoi na 

jezdni. Jezdnia jest w miarę ruchliwa. Czy nie dałoby się znaleźć jakiegoś bardziej bezpiecznego 

miejsca na oczekiwanie tych dzieci? Proponuję może tam przy zatoczce, przy wjeździe do 

nadleśnictwa. Bo te dzieci centralnie stoją na jezdni. To pierwsza sprawa. A druga sprawa, 

korzystając... nie ma pana Kierownika Komunalnego Zakładu Budżetowego, to może pan Wójt się 

ustosunkuje do tej sprawy. Chodzi o zaległości finansowe do wspólnot mieszkaniowych. 

Zgłaszałem to... dwa miesiące temu, tak, na koniec października. I na chwilę obecną te długi 

zostały... się zwiększyły. I tak, dla Południowej 4 od tamtej pory nie wpłacono ani złotówki. Dług 

wzrósł do piętnastu tysięcy dwustu złotych. Na Przechodnią 3 – sześć tysięcy złotych. 

Przechodnia 4 – jedenaście i pół tysiąca. Michałowska 5 – dwa i pół tysiąca. Co daje nam 

trzydzieści pięć tysięcy złotych. Tutaj chciałbym jeszcze powiedzieć, że no... skoro jest dług 

wobec tych wspólnot, a Komunalny Zakład Budżetowy wystawia rachunki do zapłaty za śmieci, za 

wodę i za ścieki. Koniec roku. Jak pan do tego się ustosunkuje? Dziękuję. 

[01:54:58] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy ja chcę się zapytać, z jakiego czasu, w jakim okresie pan 

otrzymał te dane? Chodzi o dni, bo tu oczywiście... 

- Radny Jerzy Gryc: To są dane na godzinę dziewiątą dzisiaj rano. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Dzisiaj rano, tak? 

- Radny Jerzy Gryc: Dzisiaj rano, tak. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ja rozumiem, że pan uzyskał te dane od zarządcy, tak? 

- Radny Jerzy Gryc: Dokładnie. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Czyli tu, tu należy traktować w ten sposób, że myśmy tam, jak to 

się mówi, znaczy nie myśmy, tylko przepraszam, długi Komunalnego Zakładu Budżetowego na 

chwilę obecną nie są długami Wójta Gminy, tak? A więc tutaj oczywiście to, co pan zgłosił, ja 

znam ten problem, bo Komunalny Zakład Budżetowy, tak jak wiecie Państwo, znalazł się w 

pewnym sensie z problemami finansowymi. I tu nie ma możliwości tak, że gmina, pomimo że ma 

możliwość dać... Gdyby nawet miała pieniądze to nie ma możliwości tak przekazać po to, żeby 

poregulować długi na chwilę obecną, tak? Jeżeli chodzi o jednostkę, o tym statusie, jako, jako... 

Natomiast w tej chwili rozważamy taką kwestię, więc z panem zarządcą, pan dyrektor 

wynegocjował, wiem, że co najmniej jeden termin prolongaty do tego, żeby... no żeby to zapłacić 

później i otrzymał zgodę. I to było do końca listopada, o ile pamiętam. Natomiast w tej chwili mam 

grudzień, tak? Tak że myślę, że to drugie pismo było do końca grudnia. I myślę, że pan kierownik 

w tym tłoku, przynajmniej większość z tych zaległości postara się uregulować. Taką mam wiedzę 

ogólną. Natomiast w szczegółach trzeba by było porozmawiać z panem kierownikiem. Natomiast 

są pewne procedury związane z tym, żeby, jak to się mówi, dochodzić tych długów, tak, jeżeli 
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chodzi o zarządcę, ale tutaj drugą stroną jest Komunalny Zakład Budżetowy. Jeżeli chodzi o te 

inne, jak to się mówi, koszty związane z funkcjonowaniem tych wspólnot to należy traktować to 

inna para kaloszy, tak, że tutaj no... za śmieci trzeba zapłacić, tak? To, to, to... nie, nie można 

łączyć tego tak jakby, moim zdaniem, tak? Bo to nie są środki dla Komunalnego Zakładu 

Budżetowego. Jeżeli chodzi o śmieci. 

- Radny Jerzy Gryc: (głos poza mikrofonem) (nieczytelne) [01:57:15]. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Tak, tak, tak, ale tu... tu szanowni Państwo powstały dwie, według 

mego rozpoznania, dwie okoliczności, które spowodowały taki stan. A więc w jednym roku, w 

danym roku... wyszło tak, że... nieplanowanych parę zwolnień, może zwolnień, czyli kilku 

pracowników się zwolniło, a w związku z tym odpraw, nagrody jubileuszowe doszły w takim 

stopniu, że, że... no tak jakby zdegradowały tą możliwość płynnego finansowania. To po pierwsze, 

tak? A ponadto... był to rok awaryjny, jeżeli chodzi o awarie, które miały miejsce, w tym również na 

oczyszczalni ścieków i to takie awarie kosztów tam czterdzieści tysięcy i tak dalej. I to właśnie 

nazbierało się. Występowaliśmy do Regionalnej Izby Obrachunkowej, to znaczy taka sytuacja 

podobna jest w wielu gminach. I na przykład gmina Jeleniewo i inne gminy występowały do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, w jaki sposób można to naprawić. I jest odpowiedź, że na 

chwilę obecną nie ma możliwości. Oczywiście, gmina ma prawo w dalszym ciągu zlecać jakieś 

tam realizacje zadań, typu odśnieżanie, równanie czy tam podsypywanie. I tu w ramach tego 

ponosi koszty. Dopłacamy do ścieków, tak jak Państwu wiadomo, w ramach opłat za ścieki, ale to 

są, to są dotacje wskazane i dopuszczalne. Natomiast tego rodzaju uzupełnienie albo wsparcie 

możliwości finansowanych Komunalnego Zakładu Budżetowego na dzień dzisiejszy są... 

niemożliwe. Tam owszem, no może KZB zapłacić ZUS, na przykład, w miesiącu styczniu, tak? 

Takie praktyki są w wielu jednostkach, nie tylko w Komunalnym Zakładzie Budżetowym, bo 

czasami istnieje taka potrzeba. I z tego tytułu, tak jakby naruszenia dużego nie ma, z tym że być 

może no oczywiście porozmawiam z panem kierownikiem, jak wygląda sprawa na dzień dzisiejszy 

i czy jest perspektywa tego, żeby i w jakim stopniu rozliczenia się. Na chwilę obecną nic więcej nie 

powiem. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Ja tylko chciałem poinformować, że w dniu 

wczorajszym miałem telefon od pana kierownika KZB, który swoją nieobecność tłumaczył tym, że 

załatwia ważne sprawy służbowe w Białymstoku. Tam chodziło chyba o wyrejestrowanie... jakichś 

tam pojazdów, bo to koniec roku i... Tak że jego nieobecność jest usprawiedliwiona. 

[01:59:45] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Tu jeszcze drugie pytanie było odnośnie tych dzieci. To ja myślę, 

że tu chyba gdzieś Agnieszkę panią widziałem, tak? Jest. Znaczy ja tylko powiem... Albo może 

niech pani Agnieszka od razu mówi. 

- Inspektor Agnieszka Lisowska: Tak. Dowóz dzieci odbywa się za pośrednictwem... 

przedsiębiorstwa PKS Nova, wyłonionym w zapytaniu ofertowym. I zatrzymuje się tylko na 



XLII SESJA RADY GMINY GRÓDEK GRUDZIEŃ 
www.transkryptor.pl 

32 

przystankach wyznaczonych i tylko z tego miejsca może sprzedać bilet dziecku. Więc nie ma innej 

możliwości odbioru dzieci. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: I tu ja tylko dodam do tego, że nawet te miejsca do niedawna, tak 

jak Państwu wiadomo, mieliśmy problemy z tym, żeby PKS wystąpił o pozwolenie i zatrzymywanie 

się przez PKS. To nastąpiło, można powiedzieć, niedawno, ale stało się faktem. I przepisy, tak jak 

powiedziała pani Inspektor, że... są takie, że dziecko może zabierać z przystanku. A kwestią już, 

jeżeli chodzi o bezpieczeństwo no to trzeba być może, jak przyjdzie wiosna, coś tam dorobić 

takiego... Bo tam jest od razu, można powiedzieć, rów, tak? I nie ma za dużo warunków. Ten 

przystanek trochę niefortunnie, ale nie ma innego miejsca za bardzo też no. Ale to trzeba 

pomyśleć nad tym, co zrobić, żeby poprawić bezpieczeństwo no. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo pan Radny Cimochowicz. 

- Radny Janusz Cimochowicz: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni Państwo, na 

poprzedniej sesji pan Sołtys z Bielewicz mówił o rajdzie Duch Puszczy, który był organizowany 

dwudziestego szóstego listopada. Ja chciałbym się odnieść do tej sprawy. Otóż dwudziestego 

szóstego listopada, jaka była pogoda? Było kilka stopni poniżej zera. Nawierzchnia dróg była 

lekko przymarznięta. Rajdowcy, zawodnicy jechali drogami gminnymi, terenami kolejowymi i 

drogami powiatowymi. Mieszkańcy mają dość tych rajdów. Może komuś to sprawia przyjemność, 

ale nie ludziom, którzy tam mieszkają, często ludzie w podeszłym wieku. Przede wszystkim jest 

niszczona nawierzchnia drogi i tak to się stało. Nie ma... Starostwo powiatowe, Powiatowy Zarząd 

Dróg nie ma pomysłu, żeby poprawić nawierzchnię drogi poprzez utwardzenie. A w sezonie 

wiosna, lato, jesień równanie to trzeba prosić wielokrotnie, żeby wyrównali. Jeżeli organizatorzy 

chcą organizować takie imprezy to niech znajdą bezdroża, jakieś tereny bagniste, bezludne i 

niech tam jeżdżą. A nie, znaleźli drogi, publiczne drogi do tego... do wyścigów. No dajcie spokój. 

Jakie są moje oczekiwania? No moje oczekiwania i mieszkańców są takie, żeby po prostu 

zaprzestać na tych terenach zabudowanych, żeby tego typu imprez nie było. To jest jedna sprawa. 

A druga sprawa, jeżeli chodzi o oświetlenie to oszczędzamy, tak? Mamy oszczędzać energię 

elektryczną, bo będziemy płacili kary. Są miejscowości, są sygnały z terenu, że światła się palą... 

niekiedy całą noc i tak dalej. Powinniśmy reagować, my jako mieszkańcy, Sołtysi, no i Radni 

oczywiście. Bo będziemy płacili kary. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Ale palą się, podejrzewam, że w okresie Świąt, bo tak 

to... to... Tam jakieś może awaria czy coś, no bo nie powinny się palić, absolutnie w ciągu nocy. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Szanowni Państwo, tak się składa, że nasza gmina cieszy się 

zaufaniem wśród organizatorów rajdów i tych crossowych, czy jak to nazwać, i tych takich... 

samochodowych, innych, lżejszych. I tak się składa, jeżeli chodzi o te rajdy, o których pan 

wspomina, to są rajdy, które przeważnie jeżdżą po trasach, które są... dotyczą dróg powiatowych, 

dróg leśnych i tak dalej, i tak dalej. Jeżeli chodzi o gminne to tu nie ma pani Inspektor w tej chwili, 

to trudno mi będzie potwierdzić to, ale to albo w ogóle albo... No przejeżdżać przejeżdżają, siłą 

rzeczy, bo to nie da się dojechać nie przejeżdżając przez drogę gminną. Natomiast jeżeli chodzi o 
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odbywanie się rajdów to ja nie mam takich... No zresztą nie będę potwierdzał. Trzeba to wyjaśnić. 

Natomiast jestem umówiony, co prawda po nowym roku, z organizatorem rajdów i postaramy się 

tak porozmawiać na temat, już nawet jeżeli nie od razu... Bo powiem szczerze, że jeżeli chodzi o 

zainteresowanie tymi rajdami wśród naszych mieszkańców jest spore i wśród uczestników i wśród 

tych... no jak to nazwać, no? Kibiców, tak? To spore. To tak czasami nie da się tak szybo na hura 

pewną decyzję podjąć Natomiast trzeba iść w kierunku zdyscyplinowania ich, żeby nie powtarzały 

się, bo to trzeba powiedzieć, że powtarzają się te przypadki, tak jak mówimy, nie tylko 

degradowania dróg, ale również, tak jak mówimy, po polach jakichś tam jazdy czy inne sytuacje, 

które marnotrawią zasiane chociażby żyto, tak, czy inne, inne uprawy. Tak że problemy są, na 

bieżąco trzeba rozmawiać. I tutaj po nowym roku tak się składa, że będzie spotkanie. Zaprosimy 

tych miejscowych też naszych rajdowców i porozmawiamy, żeby w jakiś sposób, albo w sposób 

bardziej zdyscyplinowany i określony, wyraźnie określony, czyli trasy, żeby były uzgadniane. Nie 

tak, że to tam uzyskam zgodę z nadleśnictwa, tam uzyskam zgodę z, z... powiatu i z gminy i 

później to łączymy, tylko po prostu trasy powinny być określone. Być może podobnie tak jest, ale 

to nie dotyczy tak jakby bezpośrednio uzgadniania z gminą. 

[02:05:35] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Zobaczymy, może się znudzi ta nasza gmina, może 

nowej będą szukać. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych chce... 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Jeżeli chodzi o oświetlenie, szanowni Państwo, no jest ten wymóg, 

interpretacje są różne. To co wczoraj mówiłem, jeżeli chodzi o oświetlenie. Tutaj no są 

przewidziane w tym całym tłoku kary za to, że ktoś nie osiągnie tego wskaźnika. My tutaj nie 

mamy za dużych możliwości, żeby to osiągnąć. Natomiast idziemy, tak jak wynika to z projektu 

budżetu i z tych różnych informacji o pracy Wójta, że idziemy w tym kierunku, jak może mało która 

gmina. Dlaczego? Dlatego, że właśnie montujemy na wszystkich budynkach użyteczności 

publicznej, tam, gdzie płatnikiem jest gmina, fotowoltaiczne te zestawy, jak to się mówi, wraz z 

magazynami energii. To jest takie no jeszcze niemodne tutaj w okolicy, ale te, ta sytuacja, ten 

splot tych urządzeń pozwoli na to, żeby energia... Co prawda może nietrafnie będzie tam, gdzie 

mało energii jest pobieranej, ale tam, gdzie pobierane jest dużo, na pewno tam zda to egzamin. I 

ta oszczędność będzie wyraźna. W sytuacji, jeżeli to dotyczy obiektów użyteczności publicznej, ta 

oszczędność, tak? My na dzień dzisiejszy skoncentrowaliśmy uwagę, żeby oszczędzać, na czym 

się da i między innymi właśnie wyłączamy światła trochę, nie? To grudzień nam pokaże... No 

dokonamy oceny i być może po nowym roku spróbujemy modyfikować te, i uwzględnić te 

problemy, które zgłaszają mieszkańcy, że gdzieś tam z Przechód nie może dojść, bo ciemno i 

żeby włączyć światło i tak dalej. To takie są pojedyncze telefony, że gdzieś tam, ktoś dojeżdża 

jeszcze pierwszym autobusem i ciemno dojść i do sklepu tutaj też, są osoby, które dochodzą do 

pracy, gdzie trzeba być już o czwartej godzinie ponoć. Tak że są takie zgłaszane wnioski. 

Postaramy się uwzględnić to. Natomiast na chwilę obecną, grudzień niech tak pozostanie. Ale na 
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Święta staramy się zapalać światło tak, żeby, żeby paliło się nawet całą noc. Nie tylko, nie tylko... 

z rana czy z wieczora. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Radny Nos. 

- Radny Mirosław Nos: Dziękuję panie Przewodniczący za głos, panie Wójcie, szanowni zebrani, ja 

bardzo dużo mówiłem na Komisjach, jednej i na drugiej. Dzisiaj się na jednym pytaniu zatrzymam. 

Chodzi mi o taką zapomnianą ciut inwestycję. Chodzi mi o wodociąg do Koloni Gródek. 

Stanęliśmy... bez, bez... Proszę? Ale panie Wójcie, ja tylko chciałbym... ja wiem, że jest, ale 

chodzi... Czy pan pozwoli skończyć? Chodzi mi o to, że on stanął na, dawno, dawno temu na 

pozwoleniu wodnoprawnym, którego... jeszcze chyba nie dostaliśmy. Oczekują... Dostaliśmy? No 

to ja bym chciał ciąg dalszy zapytać, kiedy nastąpi realizacja? I to wszystko. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Procedura w naszych warunkach, w naszej gminie jest taka, że w 

tym przypadku chociażby nawet pozwolenie wodnoprawne, które czekaliśmy może ja wiem... kilka 

miesięcy, kilka miesięcy, plus inna dokumentacja wymagana do tego, żeby uzyskać pozwolenie 

na budowę, bo tu jest przejście przez, no, tak zwane, przez rzekę czy tam rzeczkę, jest dłuższa i 

my na dobrą sprawę wpływu nie mamy. Jeżeli ktoś ma wpływ taki, żeby przyspieszyć to bardzo, 

bardzo prosimy pomagać nam, wspomagać w tym. Natomiast na chwilę obecną w sposób płynny, 

nawet mało tego, powiem, pieniądze przez cały czas w tym roku na tę inwestycję są. I one będą 

przeniesione na następny... zostały przeniesione do budżetu następnego roku po to, żeby 

wreszcie zrobić, bo tu nie ma innego powodu, tu nie ma zaniechania żadnego, tylko jest chęć 

wykonania tej inwestycji w sposób płynny. Tylko że, mówię, my mamy, to natura, to te, to są takie 

przesłanki, przeszkody, które czasami właśnie przedłużają te możliwości. 

[02:10:00] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Ważne, że jest w budżecie. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Pani Radna Dorota jest na bieżąco w tym temacie. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos 

jeszcze w tym punkcie? Wysoka Rado, panie Wójcie, na moje ręce wpłynęło pismo, które pozwolę 

odczytać. Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej Ośrodek Zdrowia w Gródku spółka cywilna 

Agata Bogumiła Hoły, Irena Makac – Karpiuk, 16-040 Gródek, ulica Fabryczna 1. Gródek, piątego 

grudnia dwa tysiące dwudziestego drugiego roku. Przewodniczący Rady Gminy Gródek. 

Zwracamy się z uprzejmą prośbą o przydzielenie dodatkowych środków finansowanych z budżetu 

gminy na dwa tysiące dwudziesty trzeci rok na wykonanie remontu pomieszczeń Ośrodka Zdrowia 

w Gródku. W trakcie prowadzonego obecnie remontu wynikły kolejne, niezbędne prace. 

Czynności remontowe, które zostaną wykonane wpłyną na estetykę i funkcjonalność przychodni 

oraz poprawią komfort pacjentów. W ramach dodatkowo przyznanych środków finansowych 

zostaną wykonane prace, jeden, podwieszane sufity około sto dwadzieścia metrów kwadratowych, 

dwa, zakupienie i wstawienie dodatkowych pięciu drzwi do pomieszczeń poradni, trzy, zakupienie 
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nowej szafki z umywalką do WC w przychodni. Prosimy o pozytywne rozpatrzenie naszej prośby. 

Za każde okazane wsparcie będziemy wdzięczni. Z poważaniem, Agata Hoły. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Mamy taki identyczny wniosek w Urzędzie i... w tym zakresie 

rozmawiamy zarówno i z obecnym wykonawcą, co się da tam wtłoczyć w ramach tego, co robi, 

ale również no pewne rzeczy, tak jak mówimy, no to jest nasz budynek, gminny budynek. 

Podwieszane sufity, my nie możemy w ten sposób... ustosunkowywać się, że zrobimy wszystko 

po to, bo być może za chwilę to okazać się, albo za jakiś czas, niepotrzebne i to jest moim 

zdaniem troszeczkę... może nie będę nazywał wymysł, ale trzeba zrobić remont tak, żeby było 

kulturalnie, estetycznie i zgodnie z wnioskiem, na który się umawialiśmy. Ale wiadomo, że w miarę 

upływu czasu jest zachęta do tego, żeby poprawiać te, te, te wnioski, uzupełniać, tylko czasami 

nie ma na to warunków. Ale w pewnym zakresie być może, jeżeli chodzi o drzwi, to na pewno się 

dogadamy, bo tak rozmawiamy w tym kierunku i myślę, że poradzimy sobie z tym tematem. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Ale... Jak mi się wydaje, nie wiem, może się mylę, ale 

tam już te stelaże takie, do sufity podwieszanego są jakby montowane. To nie wiem. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Bo trzeba sprawdzić umowę, być może umowa z tym zarządem 

niepublicznym, czy jak to nazwać, z tym ośrodkiem niepublicznym jest taka, że za zgodą naszą 

ma możliwość realizacji na własny koszt, na własny koszt ma możliwość pewnych przedsięwzięć, 

uzgodnionych. Nie pamiętam, żebym uzgadniał. Być może tak profilaktycznie. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Mnie się wydaje, że w miarę możliwości trzeba jednak 

tutaj... Nawet z tego względu, że na to pieniądze uzyskaliśmy, za te, tak, pierwsze miejsce. Tak 

że... Można... W miarę możliwości mówię, tak? Proszę bardzo, pani Radna Petelska. 

- Radna Anna Petelska: Ja bym chciała też się odnieść co do tej rozmowy. Właśnie tak, jak pan 

Przewodniczący, że w miarę możliwości. Jednak mimo wszystko uważam, że powinniśmy coś tam 

ze swojej strony jeszcze dorzucić. Fakt, to jest własne... tak jak tu słyszę, że to jest prywatna 

działalność, ale budynek jest nasz. Nie oszukujmy się. Ja też wynajmowałam budynek i dlaczego 

ja miałam... pokrywać koszty całkowitego jakiegoś tam remontu, który w każdej chwili ktoś by 

mógł mi wypowiedzieć. Więc tutaj tak bym na dwa to dzieliła. Więc nie, nie... Z tego, co tutaj 

słyszałam w piśmie, nie jest wymagana kwota. Każda mile widziana. Więc myślę, że tamte 

pieniądze, które dostali na remont, były pieniądze, które... dostaliśmy z zewnątrz, więc... I były 

zasłużone, tak? Jakby... w dobrym celu zostały użyte na pewno. Tak że uważam też, że każda 

złotówka dla Ośrodka Zdrowia się przyda na remont. I nie jest to kwota, na przykład, na 

podwieszone może sufity, to może dajmy na drzwi, tak? Na cokolwiek. No ale... nie, nie 

odmawiajmy, bo to jest nasz Ośrodek Zdrowia. Reprezentuje też Gródek no. 

[02:15:00] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Szanowni Państwo, ja myślę, że tu nikt... nie było momentu, że jest 

odmowa jakakolwiek, tylko trzeba urzeczywistnić pewne możliwości, potrzeby, bo to, że 

otrzymaliśmy to otrzymaliśmy, ale zrobiliśmy co najmniej kilka inwestycji. Też uważam 
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potrzebnych, tak? Nawet taka kwestia, zakup samochodu, już jest podpisana umowa. Realizacja 

tego... produkcja tego samochodu, na który podpisaliśmy umowę rozpocznie się gdzieś pod 

koniec stycznia. Odbiór może gdzieś tam w marcu, ale taka rzeczywistość. Po prostu nie ma 

możliwości zakupu tego rodzaju samochodów nowych, bo to gdzieś tam blacha z Ukrainy, to 

gdzieś tam inne sytuacje związane z tym. Tak że to szanowni Państwo, ja myślę, że my jesteśmy 

na tyle w kontakcie, że my na ten temat... nie trzeba dyskutować. Rozmawiałem z panią doktor 

Makac, tak że tutaj... uzgodnimy, tak jak mówicie, jakieś tam, jeżeli drzwi będą... uzasadniona 

potrzeba, że to drzwi są użytkowe, nie po to, żeby gdzieś tam... to oczywiście postaramy się ten. 

Ale jeszcze raz powtarzam, tutaj też ten remont wykonany w dziewięćdziesiątym ósmym roku, bo 

ja pamiętam jak dzisiaj, to daje warunki też, możliwości, żeby... partycypowania w kosztach też 

przez stowarzyszenie, czy jak to nazwać? Te... Ośrodek Niepubliczny Zdrowia no. Tak że... To 

firma prywatna zresztą. To, to, to przeważnie tak jest, że takie treści zawieramy w umowach. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Radny Borkowski. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie, odnośnie tego 

wniosku pani doktor Hoły. Jak najbardziej... ośrodek jest nasz i w tej chwili wykonujemy tam 

remont za pieniądze te COVID-owe, bo wygraliśmy przecież konkurs, jeżeli o to chodzi. Drzwi, ok, 

jak najbardziej, jeżeli są potrzebne, czy umywalka gdzieś tam. Ale w mojej ocenie podwieszony 

sufit to już jest lekka przesada no. Za chwilę będą mosiężne klamki, bo to też można powiedzieć, 

że służy dla pacjenta. Realnie spójrzmy na to. Jak najbardziej ma być schludnie, ma być czysto, 

ale no sufit, w mojej ocenie, to, to w tej chwili już jest przesada. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Według mojej nie, bo podwieszony sufit to jest... temat 

ogrzewania. Oszczędność na ogrzewaniu. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos jeszcze 

w tym punkcie? Nie widzę. Dwunasty punkt dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. 

Przystępujemy do realizacji trzynastego punktu sesji – wolne wnioski i informacje. Korzystając z 

okazji, wszystkim Państwu życzę dużo zdrowia, wszelkiej pomyślności, spełnienia marzeń, 

sukcesów w życiu osobistym i w pracy zawodowej z okazji zbliżającego się nowego dwa tysiące 

dwudziestego trzeciego roku, a wszystkim tym, którzy jeszcze będą obchodzili Święta Bożego 

Narodzenia, świąt spędzonych w gronie rodzinnym, zdrowych, spokojnych i bogatego Świętego 

Mikołaja. Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Pan Przewodniczący, jeżeli pozwoli, żeby nie zapomnieć, bo 

jeszcze wezmę zapomnę, dołączam się do, do słów, do życzeń pana Przewodniczącego i też 

życzę przede wszystkim, żeby ten nowy rok dał nam możliwość spokoju, zdrowia, spełnienia 

marzeń, żeby to powodzenie było na każdym kroku i w pracy i w domu. No i Święta są... jesteśmy 

w trakcie trwania Świąt i przed nami Święta, a więc tutaj też zdrowych, rodzinnych, w gronie, jak to 

się mówi, takim, żeby, żeby... jak trzeba to wybaczyć, jak nie trzeba, jak to się mówi, złożyć 

życzenia, zapomnieć. Tak że wszystkiego najlepszego na Święta i na Nowy Rok życzymy. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękujemy. Proszę bardzo pani Radna Gościk. 
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- Radna Alina Gościk: Szanowni Państwo, ja bym bardzo chciała podziękować dla pani Agnieszki 

Lisowskiej, Inspektora Urzędu Gminy Gródek za pomoc i współpracę przy składaniu i rozliczeniu 

wniosku ministerialnego programu Poznaj Polskę. Czterdziestu dwoje uczniów klas cztery – osiem 

wyjechało na wycieczkę do Łodzi, do Uniejowa i do Łęczycy, tak że bardzo dziękuję. A jeżeli nie 

mamy, gdzie lokować swoich pieniędzy, na przykład... może nie lokujmy w podwieszane sufity, 

tylko lokujmy w dzieci. Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Proszę bardzo pan Sołtys z Bobrownik. 

[02:19:57] 

- Sołtys Lech Małaszewski: Szanowni Państwo, ja mam takie pytanie do pana Wójta i do... straży 

granicznej. Kto odpowiada za oświetlenie od cmentarza do samej straży granicznej? Bo przed 

Świętami, jak to walnęło to do tej pory nic się tam nie pali, a jadąc w nocy, stoją kolejki osobówek i 

TIR-ów, no to jest masakra. I drugie pytanie, jeszcze przy blokach też tak samo było. Było światło, 

teraz przed Świętami, jak się wyłączyło do tej pory też nie ma. Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Jeżeli chodzi o drogę krajową na tym odcinku to tak, jak ja 

rozumiem to Dyrekcja Generalna Dróg Krajowych jest odpowiedzialna za to. No to może... 

Czasami, czasami nie... Ale my nie wiemy, ale skąd pan wie, że nie ma interwencji? Wyjaśnimy. 

Natomiast, jeżeli chodzi o tę część, gdzie obsługujemy pod względem konserwacji to ta informacja 

o tym, że brak światła dotarła, o ile pamiętam, wczoraj albo przedwczoraj, dopiero. Ale ja mówię 

dotarła do nas, tu do Urzędu i wczoraj konserwator wiem, że działał, żeby naprawić to. Jeżeli nie 

naprawił to wynika, że jest inny problem, niż możliwy bezpośrednio naprawić, ale zostało 

zgłoszone. Jeżeli chodzi o tę część gminną. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo pan Sołtys z Radunina. 

- Sołtys Janusz Warpechowski: Wysoka Rado, panie Wójcie, ja chciałem się dowiedzieć, kiedy 

Zakład Budżetowy będzie w stanie odbierać nieczystości z przydomowych szamb? Bo dwoje 

mieszkańców wsi Radunin, a już w tej chwili wiem, że więcej od ponad miesiąca oczekuje na to, 

żeby opróżnić im szamba. Z informacji, które udało mi się uzyskać to wynika, że są... że dwa 

ciągniki, które się tym zajmują mają awarię. No ale żeby przez miesiąc nie usunąć tej awarii to... 

uważam, że to jest lekka przesada. Wprawdzie dostałem też informację, że mieszkańcy mogą 

korzystać z innych firm, które ponoć współpracują z gminą, ale to są firmy z Białegostoku i 

dochodzi kolejny koszt dojazdu. Tak że gdyby pan Wójt zechciał łaskawie przyjrzeć się tej sprawie 

to bylibyśmy wdzięczni. Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: To znaczy nie znam sytuacji związanej z awarią, tak jak pan mówi, 

wszystkich ciągników, nie? Czy tam... Natomiast, szanowni Państwo, jest problem z pracownikami. 

Bardzo proszę ogłaszać wśród znajomych, że jest możliwość zatrudnienia się w Komunalnym 

Zakładzie Budżetowym w charakterze kierowcy, operatora. Jeżeli chodzi o zatrudnienie jako 

główna księgowa. Tyle pracy, a nikt nie chce... nie chce pracować no. I to jest problem 

podstawowy. Jeżeli chodzi o operatorów, o kierowców. O ile sobie przypominam to wywozić może 
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ta jednostka, która... z którą... Może tak, obowiązek jakby, z którą ma się podpisaną umowę. Ja 

podejrzewam, że ci Państwo... Nie ma tak? Może pani odpowie, bo tutaj bliżej tematu. 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: To znaczy... Na terenie gminy są zgłoszone, jest zgłoszonych kilka 

firm i te firmy mają prawo... mają prawo... odbierać ścieki, gdyż są wpisane do rejestru. Zasadą 

jest, że firma, która nie jest wpisana do rejestru Wójta Gminy Gródek, w tym zakresie, bo to jest 

działalność regulowana, nie może odbierać ścieków. Natomiast w tej chwili nie pamiętam, ale 

chyba ze trzy firmy inne niż KZBM mają taki wpis do działalności regulowanej, między innymi 

MPO i chyba jeszcze Toi Toi firma, WC Serwis. Tak że te firmy są uprawnione do odbioru ścieków 

od naszych mieszkańców. Jeśli chodzi o koszty, no to to już jest kwestia dogadania się, ceny z 

firmą, tak? Komunalny Zakład może jako jednostka organizacyjna gminy bez... nie musi się 

wpisywać do tego rejestru. Natomiast wszystkie inne firmy zewnętrzne muszą być wpisane do 

rejestru. Wykaz jest na stronie internetowej gminy Gródek. Tak że... w zakładce tam dotyczącej 

odpadów. 

[02:25:10] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Pan Sołtys zechce? Zabrać głos? Proszę bardzo. 

- Sołtys: Szanowni Państwo, panie Wójcie, ja tak informacyjnie. Jest wykaz firm, które odbierają 

nieczystości płynne i od razu powiem, jak wygląda sytuacja, bo zdążyłem wszystkich obdzwonić. 

Jedyna firma, która tak naprawdę z zewnątrz może przyjechać na teren nasze gminy to jest MPO. 

Beczka szesnaście metrów sześciennych około czterystu pięćdziesięciu złotych, bo tyle mniej 

więcej kosztuje do Michałowa, tyle samo mniej więcej liczą do nas. Dwie pozostałe firmy, ten WC 

Serwis i Toi Toi, proponuję zadzwonić, dowiedzieć się tylko tyle, metr sześcienny, beczka, którą 

mają, mogą przysłać, kosztuje około trzystu złotych, ale oni obsługują tylko i wyłącznie swoje Toi 

Toie. A są wpisani na liście w gminie dlatego, że często gęsto różnego rodzaju imprezy okoliczne 

obsługują, więc muszą być wpisani. Nasze KZB, beczka siedem metrów sześciennych – około 

trzystu dwudziestu złotych. Z tego co wiem to chyba już ruszyła, tak że... panie Sołtysie, trzeba 

dzwonić, się dowiadywać. A wiem, że są jeszcze dwie firmy zainteresowane, więc ja dałem 

namiary, muszą się do gminy tylko zgłosić, z tego co wcześniej rozmawiałem tutaj z panią 

Zastępcą. Nie wiem, czy się już zgłosili czy jeszcze nie, ale dwóch takich okolicznych 

przedsiębiorców spod Białegostoku też są zainteresowani. Tak że ja dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Ja tylko dodam, że wczoraj widziałem 

beczka z KZB jechała, ciągnik, tak. No, to tak że... jest nadzieja, że... Tak. No na pewno kolejka. 

Proszę bardzo... 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Szanowni Państwo, ja tylko jeszcze powtórzę, że ten sam kierowca 

musi wykonywać takie czynności i posypać drogę i porównać drogę i wybierz szambo, tak? I 

węgiel jeszcze zawieźć, jeżeli będzie taka potrzeba, jeżeli ktoś się zgłosi. Tak że to nie ma takiej 

możliwości, żeby w każdej chwili, na telefon przyjechała ta. Natomiast zapisują i według pewnej 

kolejności traktują te umowy. 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pani Lilia Tomaszewska, Sołtys z 

Królowego Stojła. 

- Sołtys Lilia Tomaszewska: były bardzo szybko główne drogi rozsunięte i tak dalej. Bardzo się 

cieszymy. Ale drogi boczne, dojazdowe jak zwykle w naszej... w naszej wsi to jest wyjątek jak są 

po prostu przejezdne. Nikt absolutnie, to jest pięć dróg. Panie, które z Warszawy przyjechały z 

buta. Pan, który buduje się pięćdziesiąt metrów od głównej drogi, odśnieżanie i dojechanie. 

Smolarnia tak zwana, pan, który przyjechał nie wiedział nawet, którędy rozpychać, więc przez 

góry, przez pola, po prostu nie tam, gdzie nawet trzeba. To taka prośba, żeby po prostu uczulać 

tych... Bo to jest nowy, bo w tym roku ktoś inny po prostu odśnieża, więc nie były. I jeszcze jak 

była ta gołoledź. My nie chcemy posypywania drogi całościowo czy tego, ale ta górka... bruk, który 

jest, za mostem, w tej gołoledzi tam się nie dało wjechać niczym, dosłownie niczym. Żeby 

przynajmniej jak sypią już tutaj na zakręcie do Słuczanki, tak, przecież to jest kawałeczek, tę 

górkę posypać, żeby nie było problemu z wjechaniem na tę górkę. Dziękuję ślicznie. A jeszcze, 

jeszcze może powiem, moja jest taka refleksja. Skoro, tak jak tu mówicie Państwo, o sufitach 

podwieszanych, prawdopodobnie powstaje żłobek, tak? W naszej gminie, jeżeli dobrze sły... Już 

powstał. To nie lepiej dołożyć parę groszy dla dzieci, dla tego żłobka, żeby rodzicom było lżej i 

mogli pracować i płacić podatki? Jak robienie sufitu, podwieszanego sufitu. Dziękuję ślicznie. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy przyjmujemy do wiadomości. Zwalmy winę na to, że to 

nowy operator, który tam akurat ten rejon dostał. Być może no nie rozpoznał się... To to samo co 

roku. 

[02:29:30] 

(brak dźwięku) 

[02:29:42] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Tak że przekażemy tę, tę... uwagę i... weźmiemy pod uwagę. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos jeszcze w tym 

punkcie? Proszę bardzo pani dyrektor Anna Grycuk. 

- Dyrektor Anna Grycuk: Pan Wójt mi dziękował to ja teraz też chciałabym serdecznie podziękować 

za współpracę panu Wójtowi, pracownikom Urzędu Gminy, a przede wszystkim Wysokiej Radzie 

za współpracę i ze szkołą, no bo nie ukrywam... jest taka współpraca i bardzo dziękuję za wiele 

trafnych decyzji, które Państwo podjęliście i za te inwestycje, które w szkole zostały zrealizowane. 

Mówię tu o sali gimnastycznej, wcześniej kotłowni. Cały czas coś się dzieje. Teraz jest jeszcze 

właśnie w trakcie realizacji fotowoltaika. Ale również chciałabym podziękować za współpracę z 

powiatem białostockim. Za to, że... zawsze nasza gmina... dzięki Radnym, dzięki władzom gminy... 

podejmuje tę współpracę. Nie... nie odwraca się plecami do powiatu. Wiadomo, że w naszej 

gminie właściwie powiatowe są tylko te drogi, których jest ponad sto kilometrów. Dlatego na 

pewno większość mieszkańców porusza się drogami powiatowymi i nie ma sensu protestować 

przeciwko temu, żeby jak najwięcej środków udało się pozyskać. Wiele tych inwestycji w naszej 
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gminie nie mamy, ale te, które są zawsze są dofinansowywane przez gminę, pięćdziesiąt na 

pięćdziesiąt. Ten temat był poruszany ostatnio na Komisjach Infrastruktury w powiecie. I właściwie 

to te gminy, które weszły w ten temat wcześniej i cały czas współpracują, na pewno na tym 

zyskały, dlatego że część gmin przez wiele kadencji nawet, nie lat, tylko kadencji blokowało taką 

współpracę i na tym po prostu tracili, dlatego że nie... powiat podjął tę politykę już wiele lat temu i 

domaga się po prostu tego dofinansowania pięćdziesiąt na pięćdziesiąt. Ja chciałam jeszcze 

powiedzieć, że... w ciągu tego roku udało się pozyskać środki na pewne remonty, które... te 

działania remontowe były poza tym parytetem pięćdziesiąt na pięćdziesiąt, czyli zostały podjęte z 

innego funduszu, przez PZD i mam tu na myśli zakręt w Waliłach-Dworze, mam tu na myśli 

drogę... właśnie do Dzierniakowa w niewielkim stopniu, ale podremontowaną. I kolejna sprawa to 

droga Bobrowniki – Chomontowce. Wydaje się, że to niewiele, ale tak naprawdę to jest ponad 

czterysta pięćdziesiąt tysięcy, tak że są to spore pieniądze, które... zostały przez powiat 

przeznaczone na remonty. Z tego co mi wiadomo to... praktycznie rzecz biorąc dwie gminy miały 

zrobione inwestycje remontowe, właściwie remonty z tych środków. I chciałabym powiedzieć, że 

jeszcze jest robiony projekt na drogę Dzierniakowo, do Dzierniakowa i być może ta droga inaczej 

będzie wyglądała za kilka lat. Ale to są jeszcze dopiero prace wstępne, projektowe. Jeszcze raz, 

dziękuję Państwu za współpracę. I życzę udanego następnego roku. Oby tych inwestycji było jak 

najwięcej. Obyście... mieli pieniążki na nie. I wszelkiej pomyślności. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękujemy. Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos 

jeszcze w tym punkcie? Nie widzę. Stwierdzam, że trzynasty punkt obrad dzisiejszej sesji został... 

zrealizowany. Czternasty punkt dzisiejszej sesji obejmuje przyjęcie protokołu obrad czterdziestej 

pierwszej sesji Rady Gminy Gródek. Nikt z Państwa Radnych nie wniósł uwag ani uzupełnień co 

do treści protokołu. Proponuję więc przegłosować przyjęcie protokołu obrad czterdziestej 

pierwszej sesji Rady Gminy Gródek. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu obrad 

czterdziestej pierwszej sesji Rady Gminy Gródek? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania 

ogłaszam, iż za przyjęciem protokołu obrad czterdziestej pierwszej sesji Rady Gminy Gródek 

opowiedziało się piętnastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania. Stwierdzam, że protokół obrad czterdziestej pierwszej sesji Rady Gminy Gródek 

został przyjęty. Wobec wyczerpania porządku obrad dziękuję wszystkim uczestnikom dzisiejszej 

sesji. Zamykam czterdziestą drugą sesję Rady Gminy Gródek. Dziękuję. 

[02:35:49] 

(koniec nagrania) 


